
Атлас Китай:
Провинция Хъбей

Нов, съвременен Китай все 
повече впечатлява света с 
размаха на своите дейности, с 
огромната енергия и решимост 
за върхови постижения – всички 
те насочени към голямата цел – 
създаване на глобална общност 
със споделена съдба.

Това за сетен път бе 
потвърдено от думите на 
генералния секретар на ЦК 
на Китайската компартия и 
председател на КНР Си Дзинпин 
по време на конференцията на 
Китайската академия на науките, 
на Китайската академия за 
инженерни науки и Китайската 
асоциация за наука и технологии, 
състояла се в края на май.

В речта на председателя 
Си пред авторитетния научен 
форум пролича една основна и 
важна тема – необходимостта 
от по нататъшно засилване на 
новаторството, на усилията 
насочени към нов тип 
развитие, гарантиращо по-
високото качество на науката и 
технологиите. 

Несъмнено усилията на ККП 
и на китайското правителство 
са насочени напред и нагоре – 
към още по-високи хоризонти 
на всестранните постижения, 
към развитие на националната 
иновативна мисъл на  
световно ниво.

Тук следва да отбележим и 
мисълта на председателя Си 
Дзинпин за необходимостта 
научният потенциал на страната 
да се интегрира активно и да 
си сътрудничи с останалия свят 
в областите на климатичните 
промени, човешкото здраве, 
екостопанството – сфери, 
които в крайна сметка водят 
към изграждане на общност 
на споделена съдба за 
човечеството.

В навечерието на 
100-годишнината на ККП 
социалистически Китай уверено 
крачи към бъдния ден, по-
силен и мъдър отвсякога, готов 
да подаде ръка всекиму за 
взаимоизгодно и творческо 
приятелство

Петър ГЕРАСИМОВ

С поглед към нови 
хоризонти
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Юен Лунпин – бащата на 
хибридния ориз 

I стр. 12

2„Тиенджоу 2“ се скачи 
успешно с основния 
модул на китайската 
космическа станция
На 30 май в 5:01 часа 
пекинско време товарният 
космически кораб „Тиенджоу 2“  
се скачи успешно с основния 
модул на китайската 
космическа станция „Тиенхъ“. 

Възможностите за 
задълбочаване на 
контактите между 
България и Китай
Вицепрезидентът Илияна Йотова 
се срещна на „Дондуков“ 2 
с посланика на Китайската 
народна република Негово 
Превъзходителство Дун Сяодзюн 
на 25 май. 

I I
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Танцуващи актриси пресъздават епохата в по-
емата на Ду Фу – известен китайски поет от ди-
настията Тан. От поетичното му писание през 

вековете са запазени близо хиляда и петстотин 
стихотворения и днес той е признат като един от 
най-големите поети в Китай.


I

Шанхайските  
фестивали

Танц от поемата на Ду Фу



2 днесКитай
4 – 10.06.2021

новини

а 30 май в 5:01 
часа пекинско 
време товарният 
космически ко- 
раб „Тиенджоу 2“  
се скачи успеш-

но с основния модул на ки-
тайската космическа стан-
ция „Тиенхъ“, като целият  
процес продължи около 
8 часа. На борда му има 
предмети за бита на кос-
монавтите, скафандри, 
оборудване за станцията  
и гориво. 

След скачването моду-
лът и товарният кораб ще 
летят заедно в орбита, дока-
то приключи зареждането с 
гориво на станцията и бъ-
де тествано оборудването.

В скоро време се пред- 

Н

итайската ко-
мисия за регу-
лиране на цен-
ните книжа да-
де зелена свет-
лина на оп-

ции за търговия със су-
ров нефт и палмово мас-
ло и разреши достъпа до 
нея на чуждестранни ин-
веститори.

Търговията със суров 
петрол ще стартира на 
Международната енер-
гийна борса в Шанхай от 
21 юни, а тази с палмово 
масло – на Далиенската 
стокова борса на 18 юни.

Суровият петрол и па-
лмовото масло са основ-
ни стоки в насипно със-
тояние. От лисването на 
съответните фючърсни 

договори пазарът като ця-
ло е стабилен, с широко 
участие на индустриални 
клиенти. 

Допускането на чуж-
дестранни инвеститори в 
някои опции помага да се 
отговори на търсенето от 
реалната икономика. То 
също така насърчава ста-
билното и нормално раз-
витие на съответните ин-
дустрии, се казва в съоб-
щение на регулатора.

Комисията обръща го-
лямо внимание на функ-
ционирането на пазара на 
селскостопанска продук-
ция, енергия, минерали и 
други фючърсни опции, 
свързани с икономиката, 
съобщи на пресконферен-
ция говорителят й Гао Ли. 

К

Борсовата търговия със 
суров петрол и палмово 
масло е отворена за външни 
инвеститори

Китай – Черна гора 

Китай – Иран

аскоро китай- 
ският предсе-
дател Си Дзин- 
пин проведе те-
лефонен раз-
говор с прези-

дента на Черна гора Мило  
Джуканович. 

Си Дзинпин посочи, че 
двете страни винаги са под-
държали високо ниво на по-
литическото взаимно дове-
рие и са се подкрепяли по 
въпроси, свързани с основ-
ните интереси. От избухва-
нето на епидемията двете 
страни се подкрепят и во-
дят добро сътрудничество 
в превенцията и контрола 
на епидемията, възобновя-
ването на работата и про-
изводството.

Си Дзинпин подчерта, 
че 2021 е „Годината за зе-
лено развитие и опазване 
на околната среда между 

реди дни предсе-
дателят на КНР 
Си Дзинпин и 
иранският му 
колега Хасан 
Рохани проведо-

ха телефонен разговор. Си 
Дзинпин посочи, че Ки-
тай и Иран работят заед-
но в борбата срещу панде-
мията от COVID-19 и на-
сърчават постигането на 
резултати в прагматично-
то сътрудничество. Двете 
страни поддържат коор-
динация по важните въ-
проси и засилват непре-
къснато взаимното стра-
тегическо доверие.

Си Дзинпин изтъкна, 
че тази година се отбеляз-
ва 50-годишнината от ус-
тановяването на дипло-
матическите отношения 
между Китай и Иран. Ки-
тай винаги е уважавал от-
ношенията с Иран и желае 
да работи заедно в засил-
ването на прагматично-
то сътрудничество. Китай 
ще подкрепя твърдо дела-
та на Иран за защита на 

суверенитета и национал-
ното достойнство. Пекин 
има желание да предоста-
ви необходимата помощ за 
овладяване на епидемия-
та в Иран и ще подкрепя 
разумните искания на Те-
херан по ядрения въпрос. 
Китай ще продължава да 
играе конструктивна ро-
ля в разрешаването на въ-
проса на Палестина и да 
засилва координацията с 
иранската страна по реги-
онални и международни 
въпроси, за да съдействат 
за мира и стабилността на 
района.

Рохани оцени висо-
ко усилията на Китай за 
овладяване на епидемия-
та и изрази благодарност 
за помощта в борбата сре-
щу COVID-19. Иран спазва 
политиката за „Единен Ки-
тай“ и подкрепя защитата 
на суверенитета и терито-
риалната цялост на Китай. 
Техеран желае да увелича-
ва стратегическото сътруд-
ничество в областите на 
търговията и енергетиката.

ързо разраст-
ващият се сек-
тор на услугите 
в Китай, който 
покрива различ-
ни сфери от фи-

нанси и интелигентна ло-
гистика до дигитална ико-
номика и здравеопазва-
не, се превръща в основен 
магнит за чуждестранните 
инвеститори, търсещи въз-
можности за развитие на 
най-големия пазар в света. 
През първите четири месе-
ца на тази година са учре-
дени 14 533 нови предприя-
тия с чуждестранни инвес-
тиции, което е 50,2% повече 
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Китай и ЦИЕ“. Китай под-
крепя Черна гора да играе 
положителна роля в съ-
трудничеството в тази об-
ласт и е готов да работи с 
нея за прилагане на кон-
сенсуса и резултатите от 
срещата на върха между  
Китай и ЦИЕ.

Джуканович поздрави 
Китай за 100-годишнината 

от основаването на Ки-
тайската комунистическа-
та партия. Той заяви, че 
под силното ръководство на 
председателя Си Дзинпин 
Китай е постигнал големи 
постижения в развитието и 
вярва, че със сигурност ще 
постигне нови и по-големи 
постижения под ръковод-
ството на ККП.

на годишна база и 11,5% за 
същия период на 2019 г., 
сочат данни на Министер-
ството на търговията.

Междувременно реално 

използваните директни 
чуждестранни инвести-
ции в Китай са нарасна-
ли с 38,6% на годишна ба-
за до 397 милиарда юана.

Активно сътрудничество

Взаимно стратегическо 
доверие

Магнит за чуждите капитали

„Тиенджоу 2“ се скачи успешно 
с основния модул на китайската 
космическа станция

вижда към станцията да бъ-
де изпратен и екип от кос-
монавти, с което ще запо-
чне и дългосрочното пре-
биваване на хора в около-
земна орбита.

Товарният кораб „Тиен-
джоу 2“ бе изстрелян вчера 

в 20:55 часа пекинско вре-
ме с ракета носител „Чан-
джън-7“ от космодрума 
Уънчан, провинция Хай-
нан. След 604 секунди ко-
рабът се отдели от ракета-
та и влезе в определената 
орбита.
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新华社北京5月30日电
　国务院总理李克强5月
30日以视频形式出席第二
届全球绿色目标伙伴2030
峰会并致辞。

李克强表示，当前，新
冠肺炎疫情仍在全球范围
肆虐，世界经济不稳定性、
不确定性增加，全球绿色
和可持续发展面临严峻挑
战。面对困难和冲击，国际
社会应当守望相助、同舟
共济，努力实现谋发展与
绿色转型并行不悖、相互
促进，推动提质升级。

李克强指出，作为世界
上最大的发展中国家，中
国要在本世纪中叶实现现
代化、让中国人民过上幸
福生活的过程中实现低碳
绿色发展，这在人类历史
上没有先例，需要付出艰苦
卓绝的努力才能实现。中
国国家主席习近平宣布中
国力争2030年前实现碳达
峰、2060年前实现碳中和。
中国将建立健全绿色低碳
循环发展经济体系，促进
经济社会发展全面绿色转
型；以降碳为重点战略方
向，推动减污降碳协同增
效。中国将在今年10月主办
《生物多样性公约》第十五
次缔约方大会，愿同国际社
会一道推动全球生物多样
性治理迈上新台阶。

李克强提出三点建议：
一是团结协作，共同打

李克强出席第二届全球绿色目标伙伴
2030峰会

习近平回信勉励江苏省淮安
市新安小学的少先队员 结合
自身成长实际学好党史 从小
坚定听党话跟党走的决心 祝
全国小朋友们“六一”国际儿童

节快乐
新华社北京5月31日电 

在“六一”国际儿童节到来
之际，中共中央总书记、
国家主席、中央军委主席
习近平5月30日给江苏省
淮安市新安小学的少先
队员们回信，对他们予以
亲切勉励，并祝他们和全
国小朋友们节日快乐。

习近平在回信中说，你
们学校是“新安旅行团”的
母校，你们在信中表达了
对学校红色历史的自豪
之情，也说到了你们学习
党史的收获。

习近平指出，当年，在
党的关怀和领导下，“新
安旅行团”不怕艰苦，足
迹遍及大半个中国，以
文艺为武器，唤起民众
抗日救亡，宣传党的主
张，展现了爱国奋进的
精神风貌。希望你们结
合自身成长实际学好党
史，以英雄模范人物为

榜样，从小坚定听党话、
跟党走的决心，刻苦学
习，树立理 想，砥砺品
格，增长本领，努力实现
德智体美劳全面发展。（
回信全文另发）

新 安小 学由人 民 教
育家陶行知在1929年创
办。1935年10月，该校14
名学生组成“新安旅行团”
，以文艺为武器，宣传抗
日救亡。在毛泽东、周恩
来等老一辈革命家关怀
指导下，“新安旅行团”积
极宣传党的主张，历时17
年，行程5万余里，足迹
遍及全国22个省份，努力
为争取抗战胜利、全国解
放作贡献。近日，新安小
学五（8）中队的少先队员
给习近平总书记写信，汇
报学习校史和党史的收
获体会，表达了传承红色
基因、争做新时代好少年
的决心。

新华社北京5月31日电 
日前，全国妇联、中央文明
办等十部门共同印发《关
于庆祝2021年“六一”国际
儿童节的联合通知》，对
各地、各部门开展“六一”
系列庆祝活动作出部署。

通知指出，要组织开
展庆祝建党100周年宣传
教育，引领少年儿童坚定
不移听党话跟党走，坚持
用习近平新时代中国特色
社会主义思想铸魂育人，
坚持学习党史、新中国
史、改革开放史、社会主
义发展史进课堂、进家

庭、进头脑，引导少年儿
童弄清楚中国共产党为
什么能、马克思主义为什
么行、中国特色社会主义
为什么好等基本道理，厚
植爱党爱国爱社会主义
的情感。

通知强调，要加强关
爱保护，营造有利于少年
儿童安全健康成长的社
会环境，广泛开展宪法、
民法 典、未成年人保护
法、预防未成年人犯罪法
等法律法规政策宣传贯
彻，完善未成年人保护工
作制度体系，健全快速响

应和保护处置机制，加强
部门协作配合，打通未成
年人救助保护全链条、上
下游各环节，形成工作闭
环，更好保护未成年人身
心健康。

通知要求，要为少年儿
童办实事解难事，让少年
儿童感受到党的关怀和温
暖，用心用情用力解决与
少年儿童息息相关的实际
问题，特别要关心关爱孤
儿、事实无人抚养儿童、
农村留守儿童、困境儿童
等困难儿童群体，让他们
沐浴党的阳光和温暖。

赢全球抗疫阻击战。疫情
一日不结束，各国都难以
安心发展。面对病毒这一
共同的敌人，没有哪个国
家可以独善其身。团结协
作是战胜疫情的“正道坦
途”。我们要加强抗疫国际
合作，进一步完善全球卫
生治理体系。同时，加强
政策协调，以“快捷通道”“
绿色通道”等灵活形式，保
障全球产业链供应链安全
稳定。

二是转变思路，推动绿
色低碳转型。各国疫后复
苏绝不能重回高污染、高
排放发展的老路，要坚定
追求经济发展与生态环境
保护的共赢，坚决抑制粗
放型增长冲动。紧抓疫情
催生的新业态、加速数字
化转型、激发发展新动能
等新机遇，推动实现高质

量发展。
三是照顾发展中国家

特殊困难。国际社会要坚
持共同但有区别的责任
原则，高度重视发展中国
家的关切与诉求，加大技
术、资金、能力支持，帮助
他们实现绿色低碳转型。
要维护以世界贸易组织为
核心的多边贸易规则体
系，警惕新的绿色贸易壁
垒，反对单边主义和贸易
保护主义。

李克强强调，绿色决定
了未来发展的成色。中方
愿同各方一道，携手推动
绿色复苏，共创人类更加
美好的未来。

第二届全球绿色目标
伙伴2030峰会由韩国主
办，以视频方式举行。60
多个国家和国际组织领导
人出席。

“时代楷模——致敬中国共产党百年华诞”主题影像展在京
开幕
在中国共产党成立100周年之际，“时代楷模——致敬中
国共产党百年华诞”主题影像展5月30日上午在北京中华
世纪坛开幕。展览分室内室外两个展区，聚焦“改革发展
创新者”“逐梦小康奋斗者”“公平正义守护者”“幸福生活创
造者”“强军梦践行者”“党的建设引领者”6个单元，探索“现
场+”、丰富“基层+”、创新“典型+”，运用历史图片、文字视
频、实物场景、互动体验等多种手段和元素，生动展现了
党的十八大以来，在以习近平同志为核心的党中央坚强领
导下，“时代楷模”等一大批英雄模范忠于党、忠于祖国、忠
于人民的爱国情怀，坚毅执着、迎难而上的奋斗姿态，踏
实干事、默默耕耘的奉献精神。

十部门联合下发通知部署“六一”庆祝活动
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актуаЛно

а 27 май преди 
обед продукти 
от страните на 
Централна и 
Източна Евро-
па пристигнаха 

в международното лети-
ще Лишъ. Това е първа-
та партида чуждестран-
ни стоки за второто из-
ложение между Китай и 
ЦИЕ и Международното 
изложение за потребител-
ски стоки.

От 8 до 11 юни в град 
Нинбо ще се проведе по-
редното изложение между 
Китай и ЦИЕ. През юни 
2014 г. в Нинбо се прове-
де първото изложение за 
продукти от ЦИЕ и пър-
вото заседание за стиму-
лиране на икономиката и 
търговията между Китай 
и ЦИЕ на равнище ми-
нистри. От 2015 г. в града 
за поредни четири годи-
ни успешно се провежда-
ше Изложението за инвес-
тиции и търговия между 
Китай и ЦИЕ. През 2019 
Нинбо проведе първото 
изложение между Китай 

и ЦИЕ на равнище дър-
жава. Тазгодишното из-
ложение е важен резул-
тат от изпълнението на 
договореностите от сре-
щата на върха между Ки-
тай и ЦИЕ и конкретна 
дейност за стимулиране 
на качественото разви-
тие на търговско-иконо-
мическото сътрудничест-
во между двете страни.

По статистика на мит-
ницата на летището в 
Нинбо, от януари до ап-
рил тази година, вносът и 
износът в града от страни-
те на ЦИЕ достигна около 
80 милиона юана, което е 
увеличение с 495,8% спря-
мо същия период на ми-
налата година, сред които 
износът е около 74 мили-
она юана или увеличение 
със 715,8%, вносът е 6 ми-
лиона с увеличение 39,7%. 

Главните търговски 
държави са Чехия, Пол-
ша, Словакия и Румъния, 
а главните продукти са 
телефони, електрически 
уреди, автомобилни час-
ти и електроника.

Н

Изложението за 
инвестиции и търговия 
между Китай и ЦИЕ

омисията на ООН  
по човешките пра- 
ва проведе специ-
ално заседание за 
ситуацията с чо-
вешките права 

на палестинците в окупира-
ната територия. Китайски-
ят представител в Женева 
Чън Сю заяви на срещата, 
че Китай приветства про-
веждането на заседанието 
и реализирането на прими-
рие между Израел и Палес-
тина. Пекин призова съот-
ветните страни да спазват 
договора за прекратяване 
на огъня.

Чън Сю посочи, че ос-
новната причина за конфли-
кта е грешката в мирния 
процес в Близкия изток. 

а фона на теж-
ката ситуация с 
превенцията и 
контрола на пан-
демията в целия 
свят, външната 

търговия на Синдзян-уйгур-
ския автономен район в За-
паден Китай продължава да 
нараства, като общата стой-
ност на вноса и износа през 
първите четири месеца на 
годината достигна 39,01 ми-
лиарда юана, което е 9,5% 
ръст на годишна база.

Казахстан е най-големи-
ят търговски партньор на 
Синдзян. Общият обем на 
търговията между Синдзян 
и централноазиатската дър-
жава през изминалите че-
тири месеца е 22,4 милиар-
да юана, което е увеличе-
ние от 13,8% и представлява 

К

Н

Чън Сю: За възстановяване на 
мирните преговори 

Китай подкрепя разумни-
те искания на палестинци-
те и всички усилия за реа-
лизиране на „плана за две-
те държави“. Международ-
ната общност трябва да 

насърчава възстановяване-
то на мирните преговори 
и да съдейства за реализи-
рането на всеобхватното и 
устойчиво разрешаване на 
въпроса.  

57,4% от общата стойност 
на външната търговия на 
автономния район за съ-
щия период.

Наблюдава се силен по-
дем на търговията меж-
ду Синдзян и страните в 
рамките на Регионалното 

всеобхватно споразумение 
за икономическо парт-
ньорство, като стокообме-
нът между него и Виетнам, 
Южна Корея, Тайланд и 
Япония се е увеличил съот-
ветно със 106,7%, 196,5% и  
121,3% и 45,6%.

а 22 май професорът по 
политология Владимир 
Печерица от Далекоиз-
точния федерален уни-
верситет в статия за ру-
ска медия пише, че ог-

ромните успехи на китайския на-
род за последните сто години се 
дължат най-вече на ККП.

В статията си той казва, че 1 
юли 2021 г. е важен ден за ККП 
и комунистическото движение в 
света. На този ден се навършват 
100 години от създаването на пар-
тията. За изминалия век в живо-
та на китайския народ настъпиха 
огромни промени, а страната все 
повече се доближава до мечтата си 
за възраждане на нацията. Китай 
осъществи скокообразно развитие 

Н

в редица сфери, от модернизиране 
на земеделието до кацане на Лу-
ната, от бедност до могъщество.

Проф. Владимир Печерица ко-
ментира, че ръководството на ККП 
и работливостта на китайския 

народ са важни причини за пос-
тигането на успехите. В различни 
исторически периоди - антияпон-
ската война, вътрешна война, пър-
вата петилетка и реформата и от-
варянето, ККП е основният обе-
динител на усилията на китайския 
народ за спечелване на победата. 

В момента ККП е все още 
силна и е постигнала заслужава-
щи похвала успехи в страната и 
на международната сцена. Тя да-
де пример за отговорност и добра 
воля, за стремеж за мир и общ 
просперитет на различните страни 
по света. Именно ККП и нейният 
лидер Си Дзинпин са инициатори 
на идеята за „общност на споделе-
на съдба“, от която днешният свят 
се нуждае спешно.

Външната търговия на Синдзян 
продължава да нараства

Руска медия: Под ръководството на ККП китайският 
народ постигна заслужаващи похвала успехи 
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100 Години ккП 

П
Един век, равен на епоха

рез 21-ви век Централ-
ният комитет на ККП 
възприема Научния по-
глед за развитието. Це-
лите му бяха да насър-
чи развитието на хармо-

нично общество, да изгради умерено 
проспериращо общество във всич-
ки сфери и да улесни развитието на 
нов тип социалистическа провинция.

Той доведе до нова поредица по-
литики и мерки за намаляване на 
бедността. Реализираха се значител-
ни корекции на фокуса и целите на 
работата за намаляване на бедност-
та, като сред приоритетните регио-
ни бяха изброени централните и за-
падните региони и избраните за ин-
дивидуални цели 150 000 обеднели 
села, освен 592 ключови окръга, къ-
дето бе насърчавано пълноценното 
участие на селяните в усилията за 
намаляване на недоимъка.

Цял набор от усилия бяха насоче-
ни към развитието на бизнеса, обу-
чението и трансфера на селски труд, 
облекчаване на бедността чрез по-
следователно преместване и разви-
тие на екоикономиката. Приложена 
е държавна стратегия за регионал-
но развитие, като например разви-
тие на Западен Китай, съживяване 
на стари индустриални бази в севе-
роизточната част и стимулиране на 
възхода на централния регион. Бе 
постигнато координирано развитие 
между регионите и между селските 
и градските райони. Данъкът върху 
земеделието беше премахнат и бя-
ха създадени редица системи за со-
циално осигуряване в селските ра-
йони, като например новата систе-
ма за кооперативно медицинско об-
служване, което значително облекчи 
тежестта за фермерите. Национална-
та конференция за борба с бедност-
та, ръководена от постигнатото през 
2011 г., направи планове за нова фа-
за в битката срещу бедността, за да 
се гарантира, че умерен проспери-
тет във всички сфери ще бъде по-
стигнат до 2020 г. След среща Цен-
тралният комитет на ККП и Дър-
жавният съвет издадоха Очертаване 
на насоките към развитие и нама-
ляване на бедността в селските ра-
йони (2011-2020). 

Усилията на Китай за намаляване 
на бедността надскачат  

основната си мисия - 
задоволяване на основните нужди 
на хората - до нов етап на консоли-
дация на това постижение, на уско-
ряване намаляването на бедността, 
подобряване на екологичната среда, 
на увеличаване капацитета за раз-
витие и преодоляване на разлики-
те в развитието. До края на 2010 г., 
според стандарта за бедност, обед-
нялото селско население е намале-
но до 26,88 милиона, а честотата на 
бедността е спаднала до 2,8%. През 
2011 г. стандартът бе повишен до 2300 
RMB и съответно бедното населе-
ние бе 122 милиона.

Китай в нова ера и нова битка 
срещу бедността

Китай навлезе в нова ера след 
18-ия национален конгрес на ККП 
през 2012 г. Страната достигна крити-
чен етап в изграждането на умерено 
проспериращо общество във всички 
сфери и постигането на Първата цел 

за стогодишнината. Бързото иконо-
мическо и социално развитие, под-
чертаното нарастване на всеобхват-
ната национална сила, по-добрата 
система за социална сигурност и на-
предъкът в модернизирането на ки-
тайската система и капацитета за 
управление осигуриха солидна ра-
ботна ръка, материални и финансо-
ви основи и силна институционална 
подкрепа за усилията към намаля-
ване на бедността. Но страната все 
още бе изправена пред страховито 
предизвикателство, тъй като през 
следващия период тя трябваше да 
реши най-трудните проблеми за из-
веждане на най-бедното население от 
недоимъка. Битката на Китай срещу 
крайната бедност навлезе в най-теж-
ката фаза. Трудно беше да се изпъл-
ни задачата с конвенционални под-
ходи и идеи. За да постигне целта 
за намаляване на бедността, нация-
та трябваше да пристъпи с по-голя-
ма решителност, с по-остро мисле-
не, с по-целенасочени мерки и нео-
бикновени усилия.

Централният комитет на ККП с 
другаря Си Дзинпин като ядро въз-
прие желанието на хората за по-до-
бър живот като своя цел. Той се анга-
жира да осъществи китайската мечта 
за национално възраждане и да оси-
гури решителна победа в изгражда-
нето на умерено проспериращо об-
щество във всички сфери. Намаля-
ването на бедността, ключова зада-
ча и показател за реализирането на 
Първата цел от стогодишнината, бе 
включено в Интегрирания план с пет 
сфери и Четиристранната всеобхват-
на стратегия. ККП си постави за це-
ли, че до 2020 г. ще помогне на ця-
лото селско население да излезе от 
бедността, както бе дефинирано от 
съществуващия стандарт, да изведе 
всички бедни окръзи от недоимъка 
и да го премахне в цели региони - 
мобилизирайки цялата партия, ця-
лата страна и всички сектори на об-
ществото да участват в тази битка.

 Президентът Си Дзинпин, посто-
янно загрижен за бедните региони 
и семействата в затруднени обстоя-
телства, винаги е поставял намаля-
ването на бедността като начало на 
своя работен дневен ред и е посве-
щавал голяма част от енергията си 
за това. Той представи поредица от 
важни идеи и предложения и взе ня-
кои кардинални политически реше-
ния. 18-ият национален конгрес на 
ККП през 2012 г. си постави за цел 
изграждането на умерено проспе-
риращо общество във всички сфе-
ри. Скоро след това председателят 

паузи, да се отпускаме или да проя-
вяваме небрежност.“ Той помоли ця-
лата партия да се представи добре в 
този „труден тест“, да приложи по-
вече решителност и повече енергия 
и да бъде уверена в успешното при-
ключване на битката.

Президентът Си Дзинпин пое 
ръководството, направи планове  

и лично ръководи битката.
Той е присъствал на Национал-

ната конференция за намаляване на 
бедността и е ръководил седем се-
минара за премахване на бедността. 
Направил е над 50 пътувания за ус-
тановяване на различни факти. През 
всяка една от последните пет години 
той преглеждаше докладите за оцен-
ка на работата за намаляване на бед-
ността. През всяка една от послед-
ните седем години той е присъствал 
на важни събития или е издавал ди-
рективи в Националния ден за нама-
ляване на бедността. Във всяка ед-
на от последните седем години той 
обясняваше борбата срещу крайната 
бедност в своето новогодишно обръ-
щение. Във всяка една от последни-
те осем години той обсъждаше пла-
новете за битката срещу бедността 
по време на двете сесии и пишеше 
писма, за да насърчи представители-
те на местните власти и общности-
те да се включат в голямата битка. 
Той е посетил всеки един от 14-те 
съседни бедни района в страната и 
над 20 бедни села и е седял в домо-
вете на обеднели домакинства, за да 
чуе за техните трудности, предложе-
ния и нужди, стимулирайки тяхното 
доверие и решителност, тяхната вя-
ра, че могат да се справят с бедност-
та. На 25 февруари 2021 г. на Нацио-
налната конференция за обобщение 
и оценка на борбата срещу бедност-
та той заяви, че Китай е осигурил 
всеобхватна победа в борбата сре-
щу недоимъка и е изпълнил тежка-
та задача за изкореняване на край-
ната бедност - изключително исто-
рическо постижение.

Последователният  
и решителен процес, 

чрез който ККП повежда китайския 
народ в битката срещу бедността, е 
извънредено труден. През последни-
те 100 години партията се ангажира 
с първоначалния стремеж да търси 
щастие за хората, пое отговорността 
си пред народа, уважи обещанието 
си пред хората и направи огромни 
жертви в борбата за спечелване на 
националната независимост и осво-
бождението на хората, за да напра-
ви Китай проспериращ и силен и да 
донесе общ просперитет за всички. 
В процеса той спечели подкрепата 
и доверието на хората.

През последните 100 години ки-
тайският народ под ръководството на 
ККП никога не се е колебал в тър-
сене на напредъка, полагал е невъ-
образими усилия и е разчитал на се-
бе си, за да изкорени крайната бед-
ност и да върви към споделен всес-
транен просперитет.

През последните 100 години под 
ръководството на ККП Китай ста-
на проспериращ и се изправи като 
един в националната си сила. Защи-
тата на правата на съществуване и 
развитие и насърчаването на равен-
ството и справедливостта постави-
ха солидните основи за цялостното 
човешко развитие.

Си заяви: „За постигане на първо-
начален просперитет в провинцията 
е от съществено значение да се по-
вишат стандартите на живот в сел-
ските райони и особено на бедни-
те селяни.“

Стартирайки кампанията срещу 
бедността през новата ера, той съ-
що подчерта, „Нито един беден ра-
йон, нито един беден човек не тряб-
ва да бъде изоставен при постигане-
то на тази цел.“ През 2013 г. по вре-
ме на инспекционната си обикол-
ка до село Шибадон, окръг Хуаю-
ан, провинция Хунан, той за първи 
път предложи концепцията за „дава-
не на диференцирани насоки за це-
ленасочено намаляване на бедност-
та в съответствие с местните усло-
вия чрез търсене на истината чрез 
фактите“. През 2014 г., докато при-
състваше на дискусионната сесия 
на делегацията в Гуейджоу на Вто-
рата пленарна сесия на 12-ия нацио-
нален народен конгрес, председате-
лят Си заяви, „Трябва да се прове-
дат редовни инспекционни обикол-
ки, за да се определят истински бе-
дните. Намаляването на бедност-
та трябва да достигне до тези, кои-
то наистина се нуждаят от това, и 
недоимъкът трябва да бъде напъл-
но премахнат.“ През 2015 г. по вре-
ме на Националната конференция за 
борба с бедността, това прозвуча ка-
то призив за битка: „Трябва да сме 
решителни, да се посветим и да ра-
ботим усилено за постигане на цел-
та“. През 2017 г. в доклада до 19-ия  
национален конгрес на ККП Си 
Дзинпин подчерта необходимостта 
от мобилизиране на енергията на 
цялата партия, на цялата страна и 
на цялото общество, за спечелване 
битката срещу крайната бедност и 
изкореняването й: 

„Осигуряване на бедните хора и 
бедните райони да влязат в умерено 

проспериращо общество заедно с 
останалата част от страната е 

тържествено обещание, дадено от 
нашата партия ... Трябва да спечелим 

битката срещу бедността.“  
През 2020 г., изправен пред вне-

запната атака на Covid-19, председате-
лят Си очерта на семинар нови пла-
нове за мобилизация за намалява-
не на бедността, подчертавайки, че 
извеждането на бедните хора в сел-
ските райони от бедността „трябва 
да се постигне по график“. „Не мо-
же да се преговаря. Това е трудна 
битка без път за отстъпление. Тряб-
ва да удвоим усилията си до послед-
ната минута. Не трябва да правим 

(Продължение от бр. 21)
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ентърът за на-
сърчаване на 
сътрудничество- 
то в областта на 
селското сто-
панство между 

Китай и страните от Цен-
трална и Източна Европа 
(ЦНСССКЦИЕ) в София е 
от най-активните структу-
ри за развитието на сътруд-
ничеството с Китай, кое-
то според президента Ру-
мен Радев е стратегическо 
и трябва да се издигне на 
по-високо ниво. 

Центърът дава практи-
чески знания и логистич-
на подкрепа за земеделския 
бизнес от ЦИЕ да навлезе 
на китайския пазар. Оказ-
ва съдействие с организи-
рането на участия в меж-
дународни изложения, под-
готовка на проекти за уле-
сняване и развитие на тър-
говията между страните от 
Централна и Източна Ев-
ропа и Китай, развива, ко-
ординира и насърчава връз-
ките между Министерство-
то на земеделието на Ки-
тай и съответните минис-
терства от ЦИЕ. Дейност-
та на ЦНСССКЦИЕ е на 
партньорска основа – спо-
деляне на идеи, координи-
ра провеждането на годи-
шен форум в областта на 
селското стопанство между 
Китай и страните от ЦИЕ,  
обмен на добри практики и 
търсене на взаимоизгодни 
иновативни решения. Пло-
дотворното сътрудничест-
во разширява хоризонтите, 

Ц
Реално сътрудничество между ЦИЕ и КНР

ицепрезидентът Илияна 
Йотова се срещна на 
„Дондуков“ 2 с посла-
ника на Китайската на-
родна република Негово 
Превъзходителство Дун 

Сяодзюн на 25 май. Вицепрезиден-
тът и китайският посланик обсъ-
диха възможностите за задълбоча-
ване на сътрудничеството между 
България и Китай. 

„Глобалният център за парт-
ньорство на държавите от Цен-
трална и Източна Европа и Ки-
тай, който беше открит в София 
през 2019 г., не е достатъчно по-
пулярен и обществото малко знае 
за неговите инициативи. Време е 
да го напълним с реално съдър-
жание.“ Това мнение изказа Или-
яна Йотова на срещата с послани-
ка на КНР, съобщиха от прессе-
кретариата на държавния глава. В 
съобщението се отбелязва, че ви-
цепрезидентът е изразила надежда 
служебният кабинет да е по-амби-
циозен от предишното правител-
ство в тази област. 

Посланик Дун Сяодзюн е изтъ-
кнал голямото значение, което Ки-
тай отдава на този център, и ак-
тивната роля на България в ини-
циативата. „Форматът „17+1“ е ва-
жна част от китайско-европейското 

В

Възможности за задълбочаване на 
контактите между България и Китай

сътрудничество. Тази инициатива 
ще даде импулс и на китайско-бъл-
гарските отношения и практиче-
ското сътрудничество в различни 
области“, подчертал китайският 
посланик.

Илияна Йотова изтъкнала на-
предъка в общоевропейската по-
литика към Китай. „Надяваме се, 
че България като страна член на 
ЕС ще продължи да играе актив-
на роля в тези отношения“, посо-
чи посланик Дун Сяодзюн.

приятелските отношения между 
двете държави се развиват в мно-
го добра посока. Посланикът на 
КНР припомни приетата през 2019 
г. между президентите Румен Ра-
дев и Си Дзинпин Съвместна де-
кларация за издигане на двустран-
ните отношения на ниво страте-
гическо партньорство. 

Според вицепрезидента Йото-
ва независимо от политическите 
промени в България отношени-
ята с Китай остават константна 
величина. 

Дун Сяодзюн специално бла-
годари на Илияна Йотова за до-
брото сътрудничество в различни  
сфери.

Договореността за откриване-
то на Глобален център за парт-
ньорство между Китай и ЕС в Со-
фия бе постигната на 8-та среща 
на ръководителите на 16-те стра-
ни от ЦИЕ и КНР във формат  
„16+1“. А в Хърватия, на среща-
та в Дубровник, към формата се 
присъедини и Гърция. Сега форма-
тът е „17 +1“. На Глобалния цен-
тър за партньорство между Китай 
и ЕС се възлагаха големи надеж-
ди за активизиране на икономиче-
ското и другите форми на сътруд-
ничество между страните от фор-
мата „17+1“.

На срещата са обсъдени въз-
можностите за задълбочаване на 
контактите между България и Ки-
тай, особено в областта на образо-
ванието и културата. Посланикът 
на Китай отбелязал амбицията за 
разширяване на китайските инвес-
тиции у нас, посочва пресслужба-
та на президентството.

Дун Сяодзюн подчертал, че 
през последните години с подкре-
пата на президента Румен Радев 
и вицепрезидента Илияна Йотова 

(2019 – 2021) план за раз-
витие на производството 
на шафран в България. 
През септември 2019 г.  
бяха засети 500 кг шаф-
ранови луковици в опит-
ните полета на Аграрния 
университет. Целият про-
цес по отглеждане, съби-
ране и преработка на шаф-
рановите продукти е част 
от студентския проект на 
ЦНСССКЦИЕ. Така цен-
търът привлече интереса 
на международната компа-
ния „Шафран Ексчейндж“ 
ООД със седалище в Бъл-
гария. В края на септември 
2020 г. на площ от 200 де-
кара близо до Сливен бяха 
засети над 20 000 кг шаф-
ранови луковици, закупе-
ни от български фермери. 

В Аграрния университет 
в Пловдив през 2019 г. беше 
открит и първият Демон-
страционен център за елек-
тронна търговия със селско-
стопански и други продукти 
в рамките на инициативата 
„17 плюс 1“. Той създава ус-
ловия млади хора от Китай 
и страните от ЦИЕ да раз-
виват електронна търговия 
чрез изградената през 2018 г.  
от Центъра електронна 
платформа www.16plus1cloud.
org за консолидиране на 
селскостопански и други 
производители от Китай 
и страните от ЦИЕ, коя-
то ще се използва като ди-
гитален склад на проду-
кти.  Целта й е да включи 
студенти от Китай и стра-
ните от ЦИЕ, които да си 

сътрудничат, обучавайки се 
в сключването на реални 
бизнес сделки.

Важна инициатива на 
Центъра е откриването на 
Национални павилиони на 
страните от ЦИЕ в Зони-
те за свободна търговия на 
Китай като постоянна плат-
форма за търговия. Със съ-
действието на този Център, 
България, Северна Маке-
дония, Унгария и Чехия 
откриха свои национал-
ни павилиони в Китайска-
та (Шанхайската) пилотна 
зона за свободна търговия. 
В тази пилотна зона има и 
павилион  на българската 
роза. България откри свой 
национален павилион и в 
трансграничната пилотна 
зона в Ханджоу, където бя-
ха представени 30 българ-
ски фирми, има павилион 
и в Шанхайската пилотна 
зона за свободна търговия, 
където са представени 2500 
мостри на селскостопански 
и хранителни продукти на 
над 40 български фирми.

От 2018 г. функционира 
Офис за връзка и Павили-
он 17+1 към ЦНСССКЦИЕ 
в „Младежкия иновацио-
нен център Китай (Нинбо) 
– Централна и Източна Ев-
ропа”, град Нинбо. Той слу-
жи като постоянно пред-
ставителство на ЦНСССК-
ЦИЕ и дава информация 
на производители от ЦИЕ, 
които искат да навлязат на 
китайския пазар. 

помага на страните да на-
мерят устойчив модел в 
селското стопанство, учи 
ги как да насърчават раз-
витието на търговията със 
селскостопански и храни-
телни продукти с Китай 
и помежду си. Центърът 
в София съдейства за ук-
репване на двустранното 
и многостранното сътруд-
ничество между Китай и 
страните от Централна и 
Източна Европа. Той про-
мотира страните от ЦИЕ 
като изгодна дестинация 
за бизнес и инвестиции от 
китайски фирми.

Сред реализираните 
проекти на Центъра ва-
жно място заема откритият  
през 2017 г. първи „17+1 
Логистичен хъб и Пави-
лион за електронна търго-
вия със селскостопански 
и други продукти“ в Тра-
кия икономическа зона в 
Пловдив. Той се намира в 

Индустриална зона „Мари-
ца”, която се простира на 
площ от 5 000 000 кв. м.  
Логистичният хъб предос-
тавя пълен набор от услу-
ги, необходими за извърш-
ването на международна 
търговия. През 2019 г. съ-
що в Пловдив бе откри-
та и Демонстрационна зо-
на на сътрудничеството в  
селското стопанство меж-
ду Китай и страните от 
ЦИЕ. Тя е нов, развоен 
начин на взаимодействие 
и играе важна роля за на-
сърчаване на селското сто-
панство. През март 2019 г. 
бе подписано тристран-
но споразумение между  
ЦНСССКЦИЕ, Българ-
ската национална асоци-
ация на производители-
те на шафран и биологич-
ни шафранови продукти 
и „Джъдзян Янтйен за зе-
меделие, наука и техноло-
гии Ко.“ ООД за 3-годишен 

ПриятеЛи
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ъздадената през 
2010 г. в град 
Чунцин нова зо-
на „Ляндзян“ е 
важна за разви-
тието и отваряне-

то на западните провинции, 
тъй като се превърна в ре-
гионален център за висо-
котехнологични компании.

На провелата се неот-
давна онлайн промоция на 
зоната, Ли Шун, член на 
партийния й комитет, за-
яви, че „Ляндзян“ се стре-
ми да се превърне в прозо-
рец за отваряне на западна-
та част на Китай и интели-
гентен град, образцова зона 
за висококачествено разви-
тие, със световни стандар-
ти и качество. Той добави, 
че след десетгодишно раз-
витие основните сектори, 
привлечени в зоната, са ав-
томобилостроене, машино-
строене, електронна инфор-
мация, машиностроенето 
и биофармация. Добавена-
та стойност на промишле-
ността тук е над 450 мили-
арда юана. Интелигентна-
та електронна индустрия е 
най-голяма в зоната, с ця-
лостна индустриална вери-
га – за производство на чи-
пове, монитори, електри-
чески уреди и други. Офор-
мена е модерна система за 
услуги, базирана на финан-
си, логистика, туризъм, ор-
ганизиране на изложения.

Новата зона „Ляндзян“ 

итай планира да 
разшири подкре-
пата за микро и 
малките пред-
приятия, както 
и самостоятелно 

заетите лица, за да им по-
могне да преодолеят за-
трудненията и разрастват 
бизнеса си, бе решено на 
вчерашното заседание на 
Държавния съвет, предсе-
дателствано от премиера 
Ли Къцян.

Микро и малките пред-
приятия, както и самостоя-
телно заетите лица във 
всички икономически сек-
тори са ключова сила за 
устойчивия растеж на ико-
номиката и заетостта в Ки-
тай. До края на април ре-
гистрираните в страната 
са над 44 милиона, а са-
мостоятелно заетите ли-
ца наброяват 95 милиона. 
Те заедно са главният из-
точник на работни места.

На фона на сложна-
та обстановка и предиз-
викателства в страната и 

чужбина, тези предприя-
тия и лица са изправени 
пред трудности, свързани с 
производството и оперира-
нето, заради което се нуж-
даят от силна и целенасо-
чена подкрепа.

„Като цяло икономи-
ката върви в положител-
на посока тази година, въ-
преки някои несигурнос-
ти. Трябва да положим 
повече усилия за поддър-
жане на стабилността и 
осигурим защитни меха-
низми в шест ключови 
области“, каза премиерът  
Ли Къцян.

Една от предвижданите 
мерки е финансовите ин-
ституции да разширят кре-
дитите, средносрочните и 
дългосрочни заеми и под-
новяват заеми без изпла-
щане на главница.

Интернет платформите 
ще бъдат насърчавани да 
намалят излишните так-
си и комисионни, както и 
процента на комисионни-
те за нови бизнеси.

С

К

Зона „Ляндзян“ в Чунцин - 
прозорец за отваряне и развитие 
на Западен Китай

Подкрепа за малките 
предприятия

е важна база за автомоби-
лостроене и в нея се произ-
веждат 10 марки. Годишно-
то производство на автомо-
били заема 1/8 от общото 
за Китай, като през 2020 г.  
продукцията на сектора е 
180 милиарда юана.

Друга важна индустрия 
в „Ляндзян“ е производство 
на интелигентни термина-
ли. Всеки шести лаптоп в 
света е произведен именно 
тук. „Ляндзян“ е дом на во-
дещата компания за произ-
водство на полупроводнико-
ви дисплеи „Дзиндунфан“ 
и световноизвестна фирма 
AT&S. Производството на 
интелигентни терминали е 
повече от 80 милиона брой-
ки годишно, а на монитори 
с течни кристали – 240 ми-
лиона годишно.

Компании за произ-
водството на 4 известни 
марки роботи също са в 

„Ляндзян“. Тук е и най-го-
лямата в света база за раз-
работка и производство на 
еднорелсови превозни сред-
ства. 

Биофармацията е нова 
отправна точка в бъдещо-
то развитие на зоната. 

До 2020 г. БВП на 
„Ляндзян“ е бил 367,5 ми-
лиарда юана, което я изве-
де на 4-то място в класаци-
ята на 19-те нови държав-
ни зони. Тя заема 1,5% от 
площта в град Чунцин, но 
формира 15% в общата му 
икономическа мощ, про-
мишлена продукция и до-
бавена стойност на диги-
талната икономика. 

Тук са концентрирани 
50% от 500-те най-големи 
компании в света и тя ос-
тава основно поле за ико-
номическото развитие на 
Чунцин.

П
о традиция съ-
трудничеството  
между Китай и 
Русия в облас-
тта на ядрената 
енергия е при-

оритетно, и през послед-
ните години то се разви-
ва бързо. Пример за то-
ва е именно постигнато-
то през 2018 г. споразуме-
ние на изграждането на че-
тирите блока. Енергийни-
ят експерт Хан Сяопин от 
сайта www.china5e.com каз-
ва, че и Китай и Русия са 
натрупали сериозен опит 

в изграждането на ядрени 
централи и общите им про-
екти ще способстват за вза-
имното допълване на пре-
димствата и по-нататъшно 
повишаване на технологич-
ното ниво.

„Русия отдавна изграж-
да ядрени централи. Тех-
нологиите й имат своите 
силни страни и сътрудни-
чеството ни с нея помага 
да повишим нашето ни-
во. Ние използваме реак-
тори от трето поколение, 
а руските технологии в та-
зи област непрекъснато 

за нас означава също по-
вече ядрено гориво“, обяс-
нява Хан Сяопин.

В коментар за старта на 
проекта говорителят на ки-
тайското Външно минис-
терство Джао Лидзиен зая-
ви, че той е важен резултат 
от сътрудничество между 
Китай и Русия в производ-
ството на високотехноло-
гично оборудване и техни-
чески иновации и ще спо-
могне за повишаване ка-
чеството на деловите им 
контакти в различни об-
ласти. Освен това ядрена-
та енергия е чиста и ефек-
тивна. След като четири-
те блока бъдат построени 
и пуснати в употреба, то-
ва доведе до сериозно на-
маляване на въглеродните 
емисии и ще бъде поредна-
та важна стъпка на Китай 
в усилията му за постигане 
на въглероден неутралитет.

Китай – Русия: Съвместно изграждане на 
четири нови ядрени енергоблока

напредват. Двустранни-
те проекти позволяват да 
използваме повече чиста 
енергия, а от друга стра-
на да продължим да раз-
виваме технологиите си“, 
казва Хан Сяопин и доба-
вя, че в настоящия проект 
се използват реактори от 
трето поколение, които са 
по-безопасни.

„Ядрените технологии 

от трето поколение са не 
само ефективни, но по-без-
опасни. Ние работим по 
няколко технологични на-
правления, Русия също има 
свои. Ако те се съчетаят по-
добре, може да бъде създа-
ден по-безопасен, ефекти-
вен и надежден ядрен реак-
тор. Освен това Русия има 
богати ресурси. По-ната-
тъшното сътрудничество 

Неотдавна започнаха практическите работи по подпи-
саното през 2018 г. споразумение между Русия и Китай 
за съвместно изграждане на четири ядрени енергобло-
ка – два в АЕЦ „Тиенуън“ и два в АЕЦ „Сюйдапу“.
Това е най-големият до момента съвместен проект в 
ядрената енергетика между двете страни и според екс-
перти ще бъде от голяма полза за взаимното допълване 
на предимствата и повишаване на технологичното им 
ниво в тази област.

АЕЦ „Тиенуън“ 
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Провинция Хъбей
Координати: 39°18’ N 116°42’ E

Граници: на север – автономен регион Вътрешна Монголия, 
на североизток – провинция Ляонин, на изток – Бохайският 
залив и Тиандзин, град на централно подчинение, и  
на югоизток – провинция Шандун,  
на юг - провинция Хънан, на запад – провинция Шанси

Площ: 188 800 кв. км – 12-а по ранг в Китай 

Географски обекти: планини – Тайхан, Ян; реки – Хай, Луан; 
езера – Байяндян

Най-висока кота: връх Сяоутай – 2882 м

Административни центрове:  
Шъдзяджуан – столица и най-голям град,  
Таншан, Хандан, Баодин, Цинхуандао,

Административно деление: 
11 префектури, 121 окръга, 2207 общини 

Население (2020): 74 610 235 души – 6-а по ранг в Китай

Плътност на населението: 400/кв. км – 11-а по ранг в Китай

Етнически състав:  
хан – 96%, манджу – 3%, хуей – 0,8%, монголци – 0,3%

Географски данни
Провинция Хъбей е част 

от Северен Китай. Името 
Хъбей буквално означава 
„на север от реката“, от-
насящо се до нейното мес-
тоположение изцяло на се-
вер от Жълтата река. Про-
винцията е един от първите 
региони, развил китайска-
та цивилизация. 

Географията на Хъбей е 
доста разнообразна. Това е 
единствената провинция в 
Китай, която съдържа пла-
та, планини, хълмове, бре-
гове, равнини и езера.  

По-голямата част от 
Централен и Южен Хъ-
бей се намира в Северно-
китайската равнина. За-
падната част на Хъбей се 
издига към планината Тай-
хан, докато планината Ян 
преминава през северната 
част на хъбей, отвъд която 
лежат тревните площи на 
Вътрешна Монголия. 

Великата китайска сте-
на прорязва северната част 
на Хъбей от изток на запад. 
Най-високият връх е връх 
Сяоутай в северозападната 
част на провинцията.

Хъбей има континен-
тален мусонен климат със 
студена суха зима и горе-
що влажно лято.

Транспорт 
Тъй като Хъбей обграж-

да Пекин и Тиендзин, през 
провинцията преминават 
многобройни важни жп и 
високоскоростни жп ли-
нии, свързващи двата гра-
да с останалата част от Ки-
тай и света. Към начало-
то на 2013 г. в железопът-
ните разписания са избро-
ени 160 пътнически гари в 
провинцията. 

През територията на 
Хъбей преминават и го-
лям брой национални ма-
гистрали. Тяхната обща 
дължина възлиза на над 
40 хиляди километра. 

Планинският курорт Ченду

Покрай Бохайско море 
има редица пристанища, 
включително Цинхуандао, 
което е второто най-нато-
варено в Китай с капаци-
тет над 100 милиона тона. 

Летището в град Шъд-
зяджуан е център на въз-
душния транспорт на про-
винцията с вътрешни и 
международни полети, но 
провинцията се обслужва 
и от международното ле-
тище Пекин. 

Икономика
Икономиката на Хъ-

бей включва текстилна 
промишленост, добив на 
въглища, производство на 
стомана, машиностроене, 
химическо производство, 
петрол, енергетика, кера-
мика и други.

40% от работната си-
ла е заета в секторите 

100-годишна история. 
Голяма част от северно-

китайските нефтени про-
дукти се намират в Хъбей. 
Има също и големи желез-
ни мини в Хандан и Ця-
нян. 

Производството на же-
лязо и стомана е най-голе- 
мата индустрия в Хъбей. 
Провинцията продължа-
ва да расте като производ-
ствен и транспортен цен-
тър в региона.

Административни 
центрове

Град Шъдзяджуан е 
главен административен 
център на провинция Хъ-
бей. Разположен е в под-
ножието на източните час-
ти на планината Тян, на 
320 км южно от столица-
та Пекин. Градът е с площ 
15 848 кв. км и е с населе-
ние 11 031 200 (2020). 

Първите сведения за 
града датират от края на 
2-ри век.  

Днес Шъдзяджуан е го-
лям индустриален град и 
икономически център на 
провинция Хъбей. 

Включен е и в Пекин- 
Тиендзин-Шъдяжуан ви-
сокотехнологичен индус- 
триален пояс, който е един 
от основните за Китай. 

Забележителности на 
провинция Хъбей

В провинцията са раз-
положени пет обекта за 
световно наследство на 
ЮНЕСКО:

– Планинският курорт 
Ченду и намиращите се 
около него паметници – 
летният курорт на импе-
раторите от династията 
Цин, построени между 1703 
и 1792 г. 

– Източният край на Ве-
ликата китайска стена, по-
строена при династия Мин, 
намиращ се на брега при 
Шанхайгуан, близо до Цин-
хуандао. 

– Големият Канала, кой-
то е най-дългият канал в 
света за времето си, свърз-
ващ Пекин с Ханджоу. 
Най-старите участъци да-
тират от 5-и век пр. н. е. 

– Източните гробниците 
на Цин в Дзунхуа са мав-
золеен комплекс от динас-
тията Цин и са мястото за 
почивка на 161 императо-
ри и членове на импера-
торското семейство. 

– Западните гробници на 
династия Цин край Исян,  
представляващ некропол, 
включващ четири кралски 
мавзолея, където са погре-
бани 78 кралски членове. 

земеделие, горско стопан-
ство и животновъдство. 
Основните селскостопан-
ски продукти са зърнени-
те култури, включително 
пшеница, царевица, про-
со и сорго. Произвеждат 
се и памук, фъстъци, соя 
и сусам.

Хъбей изобилства от 
природни ресурси. Тук се 
намира една от първи-
те съвременни китайски 
въглищни мини с над 
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Координати: 48° N 129° E

Граници: на север и на изток – Русия (по течението на  
реките Амур и Усури), на юг – провинция Дзилин,  
на запад – автономна област Вътрешна Монголия

Площ: 454 800 кв. км – 6-а по ранг в Китай 

Географски обекти: планини – Голям Хинган и Малък Хинган, 
Джангуансаи, Лаойе, Уанда; реки – Мулин, Наоли, Сонхуа и 
др., всички притоци на Амур; езера – Кханка

Най-висока кота: връх Датудинзи – 1690 м 

Административни центрове:  
Харбин – столица и най-голям град, Цицихар, Дзиамуси

Административно деление:  
13 префектури, 130 окръга, 1274 общини 

Население (2020): 31 850 000 души – 15-а по ранг в Китай

Плътност на населението: 70/кв. км – 28-а по ранг в Китай

Етнически състав: хан – 95%, манджури – 3%, корейски – 1%, 
монголски – 0,4%, хуейски – 0,3%

Провинция Хъйлундзян

Фестивалът за ледени 
фигури в Харбин

Град Харбин

Географски данни
хъйлундзян е най-север-

ната и най-източната про-
винция на Китай. Името 
Хъйлундзян означава „река 
Амур“, в буквален превод 
„реката на черния дракон“. 

Голяма част от провин-
цията е доминирана от пла-
нински вериги като Голям 
хинган и Малък хинган, 
Джангуансаи, Лаойе, Уан-
да. Най-високият връх е  
Датудинзи и се намира 
на границата с провинция 
Дзилин. 

Източната и югозапад-
ната част на провинцията 
са със сравнително равни-
нен терен. През територия-
та й протичат реките Му-
лин, Наоли, Сонхуа и др., 
всички притоци на Амур. 
у се намира на границата 
с Русия.

В провинцията преоб-
ладава влажен континен-
тален климат, въпреки че 
районите в далечния север 
са субарктични. Зимите са 
дълги, а лятото е кратко 
и топло, с обилни валежи.

Планинската верига 
Голям Хинган съдържа 
най-голямата област с де-
вствена гора в Китай и е 
важна зона за горската ин-
дустрия в страната, а също 
и дом на застрашени жи-
вотни като сибирския ти-
гър и червеноглавия жерав.

Транспорт
Провинцията има 60 же-

лезопътни линии на около 
5300 км, включително част 
от континенталния мост 
Азия-Европа. Харбин-Да-
лиан е високоскоростната 
железопътна линия, завър-
шена през 2012 г. 

Има 6 летища и между-
народно летище в харбин, 
което е в състояние да об-
работи шест милиона път-
ници годишно и има над 
70 вътрешни и междуна-
родни линии.

През 2006 г. е приет про-
ектът за построяването на 
38 000 км нови пътища, с 
което общата пътна мрежа 
на Хъйлундзян ще се раз-
шири до 2 300 000 км.

Икономика 
хъйлундзян има значи-

телно селскостопанско про-
изводство и е богата на су-
ровини като дървен мате-
риал, нефт и въглища.

Селското стопанство в 
провинцията е силно по-
влияно от студения кли-
мат. Отглеждат се соя, ца-
ревица, пшеница, картофи, 

цвекло, лен, слънчоглед и 
дори ориз. Хъйлундзян е 
важна територия за раз-
витието на дърводобива 
в страната и източник на 
дървен материал, особено 
корейски бор и лиственица.

Петролните находища 
край Дацин, въглищата, 
златото и графитът са дру-
ги ценни минерали, които 
се добиват тук, са от голя-
мо значение за икономи-
ката на провинцията. Хъй-
лундзян има и голям по-
тенциал за производство на 
вятърна енергия. 

В последните години, в 
съответствие с политика-
та на централното прави-
телство за съживяване на 

Североизтока, хъйлундзян 
преструктурира и шестте 
си индустрии – производ-
ството на оборудване, неф-
тохимическата промишле-
ност, хранителната про-
мишленост, енергетиката, 
фармацевтиката и добива 
на дървен материал и пре-
работка на дървесината. 

В провинцията са учре-
дени 6 зони за икономиче-
ско развитие, които под-
помагат както индустрия-
та, така и търговските от-
ношения.

Административни 
центрове

харбин е столицата на 
провинцията, както и осно- 

вен икономически, култу-
рен, транспортен и кому-
никационен център в про-
винция Хъйлундзян, с ди-
ректни железопътни връз-
ки с руската железопътна 

мрежа и с Японско море. 
Има добре развита ма-

шиностроителна, химиче-
ска и торова промишле-
ност. Градът е важен хра-
нителен център на провин-
цията и производител на 
текстил, дървени и строи-
телни материали. 

Харбин е град на кон-
трастите, с ясно изразени 
китайски, руски и други 
еклектични влияния. Из-
вестен е и като столица на 
ледените скулптури. 

Цицихар е вторият по 
големина град и бивша 

столица на провинцията.
Град Дзиамуси на река 

Сунгари е построен като 
военна и въздушна база по 
време на японската окупа-
ция (1931–1945). 
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Китайският марсоход 
„Джужун“ изследва 
Червената планета

естколесният марсо-
ход е задвижван от 
слънчева енергия и 
наподобява синя пе-
перуда и е с тегло 
240 кг. 

Марсоходът е наречен на ки-
тайския бог на огъня Джужун, до-
като името на мисията „Тиенуън“ е 
заглавие на стихотворение от древ-
ния китайски поет Цю Юан (око-
ло 340 – 278 г. пр. н. е.) и се пре-
вежда като „Въпроси към небето“.

С очакван живот от поне 90 
марсиански дни (около три земни 
месеца) „Джужун“ ще „запише“ 
марсианския пейзаж с триизмерни 

изображения с висока разделител-
на способност, ще анализира със-
тава на повърхността на планета-
та, ще изследва подповърхност-
ната структура и магнитното по-
ле, ще търси следи от вода и лед 
и ще наблюдава климата. 

Марсходът е оборудван с раз-
лични научни инструменти, като 
теренна и мултиспектрална каме-
ра, радар за подпочвени изследва-
ния, детектори за повърхностния 
състав и магнитното поле, както 
и уреди за метеорологичен мони-
торинг. 

Той е в състояние да преодолее 
неприятности, придвижвайки се 

Ш
като червей по сложната марсиан-
ска повърхност не само по рохка-
ва пясъчна почва, но и по плътно 
разположени скали, обясни замест-
ник главният дизайнер на сонда-
та „Тиенуън-1“ Дзя Ян. „Джужун“ 
може да се придвижва и настра-
ни като рак. 

Освен това всяко от шестте му 
колела е в състояние да се завърта 
във всяка посока, което може да се 
използва за избягването на препят-
ствия и изкачването на склонове. 

Слънчевите панели на марсо-
хода са два пъти повече от тези на 
лунохода, защото Марс се намира 
по-надалеч от Слънцето, отколкото 

Земята и Луната. 
Освен това те могат да се вър-

тят, за да следват Слънцето, обяс-
няват китайските учени. Част от 
генерираната слънчева енергия 
през деня ще се използва за рабо-
та, а останалата ще се съхранява 
в батерии за през нощта. 

Като допълнение дизайнерите 
са инсталирали прозорци, които са 
в състояние да абсорбират слънче-
вата енергия през деня и да я от-
делят през нощта, с което да по-
могнат на марсохода да не зам-
ръзне преди зазоряване, когато е 
възможно температурите да пад-
нат до над 100 градуса под нулата.

Първият китайски марсоход „Джужун“ стъпи на Червената 
планета на 23 май, съобщиха от Китайското национално 
космическо управление, цитирани от всички китайски 
медии. С това Китай стана втората страна в света след 
САЩ, която приземи и управлява роувър на Марс. 

К

М

Ново откритие ще разгадае 
космическите лъчи

Международно ЕКСПО 
за големи данни  в 
Югозападен Китай

итайски учени 
откриха дузина 
космически лъ-
чи в Млечния 
път с ултрависо-
ка енергия. Това 

може да промени разбира-
нето на човечеството за га-
лактиката, смятат учените, 
цитирани от Радио Китай. 

Констатациите им са ба-
зирани на наблюдения от 
Обсерваторията на висо-
ка надморска височина за 
наблюдения на космиче-
ски лъчи, която е едно от 
ключовите съоръжения от 
научната и технологичната 
инфраструктура на Китай и 
се изгражда сега в Даочън, 

провинция Съчуан. Очак-
ва се обсерваторията в Да-
очън да бъде завършена до 
края на тази година. Резул-
татите на учените от Ин-
ститута по високоенергий-
на физика към Китайска-
та академия на науките бя-
ха публикувани в автори-
тетното научно сп. Nature. 

Откритието на ки-
тайските учени  е напра-
вено след 11 месеца наблю-
дения със завършеното на-
половина оборудване. Уче-
ните регистрираха и фотони 
с енергия над 1 пета-елек-
трон волта (PeV), което е 
100 пъти повече от рекорд-
ното ниво, постигнато от 

направен от човек ускори-
тел на Земята. „Тези откри-
тия преобръщат традицион-
ните ни представи за Млеч-
ния път и дават старт на 
ерата на ултрависокоенер-
гийната астрономия. Те ще 
ни подтикнат да преосмис-
лим механизма, чрез кой-
то се генерират и разпрос-
траняват високоенергийни-
те частици в Млечния път“, 
обясни главният учен на об-
серваторията Цао Джън, до-
бавяйки, че чрез ултрави-
сокоенергийната  астроно-
мия мистерията за произ-
хода на космическите лъ-
чи вероятно много скоро 
ще бъде разгадана.

еждународ-
но изложе-
ние за го-
леми данни 
беше откри-
то наскоро в 

югозападната китайска 
провинция Гуейджоу, на 
което ще бъдат показани 
най-модерните научни и 
технологични иновации 
и постижения в сферата.

Тридневното меро-
приятие, провеждащо 
се в град Гуейян, при-
влече 225 компании от 
страната и чужбина. Та-
зи година то  се проведе 
в офлайн и онлайн фор-
мат. В програмата му бя-
ха предвидени шест ди-
алога на високо равни-
ще по теми, свързани със 
сигурността на данните, 
дигиталните услуги и 
дигитализацията на ин-
дустриите. Вицепреми-
ерът Лиу Хъ произнесе 
реч чрез видео връзка на 

церемонията по открива-
нето на изложението. Той 
отбеляза значението на 
големите данни за гло-
балните научно-техноло-
гични иновации, индус-
триалното реструктури-
ране и социално-иконо-
мическото развитие. 

Като водеща пилотна 
зона за големи данни в 
Китай, провинция Гуей-
джоу отчита бърз растеж 
на индустрията. Това е 
район с най-голям брой 
на мегацентрове за голе-
ми данни в света, а по 
растеж на дигиталната 
икономика провинцията  
заема първото място в 
страната през послед-
ните шест години. Днес 
мястото привлича го-
леми играчи в сектора, 
сред които компаниите 
„Епъл“, „Хуауей“, „Тен-
сент“ и др.

Китайският 
телекомуникационен гигант 
„Хуауей“ пусна официално 
новата си операционна 
система HarmonyOS за 
смартфони на 2 юни, 
съобщиха  от компанията.

HarmonyOS (на китайски 
„Хунмън“) е операционна 
система, предназначена за 
различни устройства. За 
първи път тя беше въведена 
при устройства с интернет 
на нещата.

„Хуауей“ очаква броят на 
устройствата, използващи с 
HarmonyOS, да  
достигне 300 милиона до 
края на 2021 г., включително 
над 200 милиона с нейната 
марка.

“Хуауей“ пусна операционната си система HarmonyOS 
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общество

зработката на 
глинени скулп-
тури е древно 
и често среща-
но народно из-
куство в страна-

та. Това е занаят, при кой-
то се използва основно гли-
на за направата на различ-
ни фигури. Методът включ-
ва смесването на малко па-
мучно влакно с глината, да 
се намачка равномерно, да 
се оформи в различни фи-
гури, да се изсуши на сянка, 
да се нанесе основа и след 
това да се боядиса.

Су Лунсян е майстор на 
глинени скулптури с повече 

от 30 години опит. Няма 
фигура, която да не може да 
измайстори. Да гледате Су 
Лунсян как прави глинени 
скулптури, е много приятно 
нещо. Пръстите му се пре-
плитат гъвкаво и за миг оф-
ормят една фигура на кот-
ка. През целия процес той 
е толкова тих, колкото „кот-
ката“ в ръцете му. В погледа 
на Су Лунсян се чете чис-
тата и искрена любов към 
глинената скулптура. Жи-
вотът на майстора е изклю-
чително скучен и едноо-
бразен. Но той каза: „Ха-
ресва ми, правя това, кое-
то обичам, забавлявам се  

и забравям за всичко“.
Су Лунсян е роден в се-

мейство на потомствени 
майстори грънчари в око-
лия Фъни, град Дали. Не-
говият прадядо, дядо и ба-
ща също са се занимавали 
с това изкуство. „Дядо пра-
веше малки играчки като 
глинени фигури и ги прода-
ваше по панаири. Баща ми 
правеше глинени скулптури 
на Буда. Израснах, гледай-
ки ги как майсторят гли-
нени скулптури в храмове-
те и постепенно сам се на-
учих“, разказа Су Лунсян. 
Той започва да учи занаята 
при дядо си още на десет 

И

Су Лунсян – майсторът 
грънчар от град Дали

о време на 
благотворите-
лен курс за пе-
кари през 2017 
г. Тан Тин сре-
ща група сту-

денти с физически и ин-
телектуални увреждания. 
„Тяхното оптимистично 
отношение и желание да 
се реализират на всяка це-
на ме докоснаха дълбоко“, 
казва Тан, която тогава е 
имала идея да отвори пе-
карна, в която да дава ра-
бота на хората с уврежда-
ния. През следващите шест 
месеца тя събира инфор-
мация от чужбина и по-
сещава други подобни „ти-
хи“ пекарни, кафенета и 
специални училища в го-
лемите градове като Нан-
кин, Гуанджоу и Чанша. 
След като се запознава с 
политиките за професио-
нално обучение и методи-
те за управление на подоб-
ни фирми, тя отваря Pica 
Pica през декември 2017 г.

„Обикновено Pica Pica, 
или „сврака“, в китайската 
култура е символ на здра-
во стъпила на земята лич-
ност и пратеник на радост 
и късмет. Тази птица е точ-
но като нас - обикновена, 
но непоклатима и разпрос-
траняваща щастието в жи-
вота”, обяснява философи-
ята на това, което прави 
34-годишната жена.

След като отваря пе-
карната, тя започна да на-
бира хора с увреден слух. 
„Ние не сме благотвори-
телна организация и сме 
изправени пред сериозна 
пазарна конкуренция, та-
ка че не приемаме просто 

П

„Тиха“ пекарна в Ухан говори много за 
хората с увреден слух

някой, който търси рабо-
та“, казва Тан, като отбе-
ляза, че уменията за об-
щуване и писане, както 
и разбирането на произ-
водството на хлебни изде-
лия са сред основните фо-
куси на нейните въпроси 
по време на интервютата. 
След тричасово писмено и 
лично интервю през 2018 
г. Уан Сяохуей, която е за-
губила слуха си при раж-
дането, става част от еки-
па на Pica Pica.

„Пекарната е моето учи-
лище и дом. Научих мно-
го за правенето на хляб и 
намерих приятели. Нещо 
повече, работата ми дава 
страхотно чувство на удо-
влетвореност и постиже-
ние“, казва 27-годишната 
касиерка.

В свободното си време 
персоналът на Pica Pica 

Уан Сяохуей, касиерка в пекарна Pica Pica в град Ухан, сгъва палеца си 
два пъти, докато подава на клиентите хартиени торбички, пълни с 
пресен хляб и бисквити. Това на китайския език на жестовете означава 
„благодаря“ и през последните години персоналът и собствениците на 
пекарната, в която работят само хора с увреден слух, са го повтаряли 
безброй пъти.

интеграцията в общество-
то. Тя също така казва, че 
много им е помогнала по-
литиката за предоставяне 
на субсидии на семейства, 
чиито членове имат физи-
чески увреждания. „Тази 
работа обогатява живота 
й и й гарантира равна въз-
можност да печели от своя 
труд, точно както остана-
лите хора“, добавя Хан.

И макар да гледа оп-
тимистично за бъдещето 
на хората с увреждания в 
Китай, Джан Уанхун таи 
две опасения. „Въпреки че 
кампанията за намалява-
не на бедността беше ус-
пешна, хората с уврежда-
ния, особено тези, които 
живеят в селските райо-
ни, все още са изправени 
пред опасността за пов-
торно обедняване. Зато-
ва е необходимо да се по-
добрят допълнително въз-
можностите им за разви-
тие и да се доразвие меха-
низмът за мониторинг и 
оказване на помощ за хо-
рата с увреждания. 

Тази година се навърш-
ват 30 от приемането на 
Закона за защита на пра-
вата и интересите на хо-
рата с увреждания. За то-
зи период се оформи като 
цяло правната система, за-
щитаваща правата на та-
зи категория хора, но се-
га фокусът трябва да бъде 
върху прилагането и спаз-
ването на законодателство-
то“, обяснява Джан.

Към днешна дата в 
Pica Pica работят осем ду-
ши с увреден слух, а ня-
кои от бившите са започ-
нали собствен бизнес. „На-
дявам се Pica Pica да бъде 
място, което дава мечти 
за хората с увреден слух. 
Те имат цялата ми подкре-
па и варвам, че уменията, 
които придобият тук, ще 
им помогнат за по-добрия 
им живот в бъдеще“, каза 
Тан Тин.

често посещава близките 
общности, старчески домо-
ве и училища, за да пред-
лага безплатни курсове по 
хлебарство. „Хората с ув-
реден слух не могат да об-
щуват чрез звук, но винаги 
обгръщат света с усмивки“, 
казва Тан и добавя: „Орга-
низираме средно пет бла-
готворителни събития все-
ки месец, за да доставяме 
радост на другите с наши-
те професионални услуги”.

В допълнение към Pica 
Pica, през годините в го-
лемите градове на Китай, 
включително Пекин, Шан-
хай, Гуанджоу и Чанша, се 
появиха и други пекарни и 
кафенета, наемащи хора с 
увреждания, предоставя-
щи им повече възможнос-
ти за работа.

„Тези нови форми на 
заетост позволяват на 

хората с увреждания да 
се издържат чрез собстве-
ните си усилия и да осъз-
наят ценността си“, казва 
Джан Уанхун, изпълните-
лен директор на Институ-
та за изследване на права-
та на човека към Уханския 

университет и почетен ви-
цепрезидент на Хубейската 
федерация на хората с фи-
зически увреждания. Спо-
ред Джан работата в сек-
тора на услугите, като на-
пример пекарни и кафе-
нета, може да събере хора 
с увреждания и да им по-
могне да придобият раз-
лични умения и открият 
таланти, помагайки да се 
промени негативният сте-
реотип за тях като тежест 
за обществото.

Хан е майка на една от 
служителките в пекарна-
та Ли Син, която е с увре-
ден слух. Според нея спе-
циалните училища в Ки-
тай, обхващащи задължи-
телното и гимназиалното 
обучение, са помогнали на 
дъщеря й да се образова, 
да получи повече възмож-
ности за работа и се улесни 

години. От тогава насам из-
минават повече от 30 годи-
ни. Любовта му към гли-
нените скулптури не спира 
да расте и те се превръщат 
в неизменна част от него-
вия живот.

„Ако искате да овладеете 
уменията, трябва да рабо-
тите усилено. Най-важното 

при изработването на гли-
нени скулптури е оформя-
нето на лицевите израже-
ния. За да оформя усмив-
ка например, наблюдавах 
много хора как се смеят и 
практикувах с лицата на 
фигурките. Преодолях мно-
го трудности, но имах на-
предък“, разказва Су.
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Личности

деня на кончина-
та на Юен Лун- 
пин ООН публи-
кува съобщение 
в памет на ки-
тайския учен. В 

официалния си сайт Све-
товната организация на-
писа: „Академик Юен 
Лунпин е направил изклю-
чителен принос за гаран-
тиране на продоволстве-
ната сигурност, ликвиди-
ране на бедността и подо-
бряване на живота на хо-
рата. Нека героят почива 
в мир!“. 

По-рано и генералният 
директор на Организация-
та по прехрана и земеделие 
на ООН Цю Дуню публи-
кува съобщение в памет на 
китайския агроном, в кое-
то се подчертава, че бла-
годарение на усилията на 
Юен Лунпин през целия 
му живот в култивиране на 
хибридния ориз много се-
мейства от целия свят се-
га разполагат с китайска 
зърнена храна. 

Огромна загуба  
за КНР и света

Говорителят на ки-
тайското Външно минис-
терство Джао Лидзиен 
посочи на пресконферен-
ция,  че смъртта на извест-
ния китайски учен Юен 
Лунпин е огромна загуба 
за Китай и света. „Цели-
ят свят ще го помни“, ка-
за говорителят.

Хората от Китай и 
чужбина изразиха свои-
те дълбоки съболезнова-
ния за смъртта на акаде-
мика, което е знак за при-
носа му към тази индус-
трия в Китай и широкото 
признание и висока оцен-
ка на света към работата 
му, коментира Джао Лид-
зиен. Той съобщи, че Ки-
тай използва по-малко от 
9% от обработваемите зе-
ми в света, за да изхрани 
почти една пета от светов-
ното население, и това се 
дължи на упоритата рабо-
та на Юен Лунпин за съз-
даване на хибридните сор-
тове ориз. 

Износът на китайската 
технология за хибриден 
ориз е в синхрон с рефор-
мата и отварянето на КНР 
през последните десетиле-
тия. За първи път Китай 
предостави семена от то-
зи ориз през 1979 г. 40 го-
дини по-късно китайският 
хибриден ориз вече е по-
пулярен в десетки страни 
и региони на Азия, Афри-
ка и Америка, с годишно 
засадена площ от 8 мили-
она хектара.

В

Юен Лунпин – бащата на хибридния ориз 
Носителят на „Орден на републиката“ на КНР, академик от китайската 
Академия по агроинженерство и директор на Националния център 
за изследване на хибридния ориз Юен Лунпин почина на 22 май в 
Чанша на 91 години. Юен Лунпин е основоположник на изследванията 
и отглеждането на хибриден ориз и е първият учен в света, който 
успява да подсили свойствата му, заради което е наричан „бащата на 
хибридния ориз“.

хибриден оризов щам с ви-
сок добив през 1973 г., кой-
то след това започна да се 
отглежда в големи маща-
би в Китай и други дър-
жави. През следващите че-
тири десетилетия той про-
дължи с изследванията и 
надгражданията, достигай-
ки до трето поколение хи-
бриден ориз. „Видях сърце-
раздирателни сцени на хо-
ра, които умираха от глад 
преди 1949 г. Това бе ос-
новната причина да започ-
на изследванията за култи-
виране на хибридния ориз“, 
спомня си Юен Лунпин в 
едно интервю. 

През септември 2019 г., 
в навечерието на 70-ата го-
дишнина от основаването 
на Китайската народна ре-
публика, ученият бе удос-
тоен с „Ордена на републи-
ката“.

В Китай, където оризът 
е основна храна за по-голя-
мата част от 1,4-милиард-
ното население, годишно 
засадените площи с хибри-
ден ориз надхвърлят 16 ми-
лиона хектара, или 57% от 
общата площ засаден ориз. 

Според Китайския цен-
тър за научноизследовател-
ска и развойна дейност в 
областта на хибридния ориз 
в чужбина се отглеждат 
около 8 милиона хектара 
от него. В международната 

ориз като стратегическа 
мярка за решаване на про-
блема

 с недостига на храна 
в развиващите се 

държави.
В началото на 90-те го-

дини Организацията по 
прехрана и земеделие на 
ООН обяви популяризи-
рането на хибридния ориз 
като първа стратегическа 
мярка за решаването на 
проблема с недостига на 
храна в развиващите се 

академик Юен Лунпин, не 
са малко. 

Например Ту Йоуйоу, 
китайски учен, който е на 
повече от 90 години в мо-
мента и е носителка на Но-
белова награда за физиоло-
гия и медицина, ръководи 
екип и откри начин за лече-
нието на маларията. Джун 
Наншан, който в момента 
е на почти на 90 години, бе 
в предните редици в бор-
бата срещу новия корона-
вирус и в международните 
изследвания в медицината. 

Той бе първият учен, 
който сподели със света 
антиепидемичните прак-
тики и опит на Китай. То-
зи списък на китайци с на-
учни заслуги за страната и 
света може да бъде продъл-
жен и с редици други име-
на на учени.

държави и нае Юен Лунпин 
като свой главен между-
народен консултант. Спо-
ред статистиките през по-
следните няколко десети-
летия той е обучил над 14 
000 души в тази техноло-
гия в повече от 80 разви-
ващи се страни.

В Индия, Виетнам, 
САЩ, Бразилия и други 
държави средният добив на 
хектар на хибриден ориз е с 
около два тона по-висок от 
този на местните високока-
чествени сортове. Несъмне-
но постиженията на Юен 
Лунпин и неговия екип са 
голям успех в „китайския 
план“ за решаване на гло-
балния недостиг на храна 
и бедността. 

В Китай подобни исто-
рия за заслужили учени, 
каквато е историята на 

Основният нюанс на къщите 
в стария град Кашгар в 
Синдзян е пясъчножълт, но в 
картините на младия художник 
Мемет Турсунджан те са и 
оранжеви, лилави и сини... 
Той предпочита да използва 
смело цветовете и рисува с 
очите на младите хора. Това е 
отражението на разноцветния 
живот на младежите в Кашгар.

През последните години тук 
настъпват огромни промени. 
През 2010 г. стартира 
официално проектът за 
обновяване на стария град 
с инвестиции от над 7 млрд. 
юана. Сега трансформацията 
на основната част е почти 
завършена и старият град е 
станал по-чист и красив.

Мемет Турсунджан: Моят роден град е цветен

Академик Юен Лунпин е първият учен в света, който успя да 
подсили хибридните сортове ориз, с което си спечели славата 

на баща на хибридния ориз

През последните десетилетия пионерът на създаването и 
развитието на хибридния ориз е обучил над 14 000 души в тази 

технология в КНР и в повече от 80 развиващи се страни

Пръв изолира 
хетерозиса в ориза

Юен Лунпин бе пионер 
в изследванията и разви-
тието на хибридния ориз 
в Китай. Той бе и първи-
ят учен в света, който ус-
пя да изолира хетерозиса в 
ориза. Роден в Пекин през 
1931 г., Юен Лунпин успя да 
култивира първия в света 

общност хибридният ориз 
е приветстван като „петото 
най-голямо изобретение на 
Китай“. През 70-те години 
производството му в стра-
ната бе с около 20% по-ви-
соко от това на традицион-
ния. Това увеличение в про-
изводството на зърно даде 
възможност да се изхранят 
още 70 милиона души. 

ООН обяви хибридния 
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здраве

тварата Цинфей 
пайду, широко 
използвана от 
традиционната 
китайска меди-
цина в лечение-

то на COVID-19, може да 
помогне за намаляването 
наполовина на смъртност-
та сред хоспитализираните 
пациенти, сочат резултати-
те от скорошно проучване.

В него се проследяват 
над 8900 случая на заразе-
ни с вируса, лекувани в 15 
болници на провинция Ху-
бей от януари до май ми-
налата година, като близо 
30% от тях са приемали от 
отварата като част от тера-
пията. Резултатите показ-
ват, че смъртността при ле-
куваните с китайска меди-
цина е 1,2%, докато при ос-
таналите пациенти е 4,8%.

Ръководеното от учени 
от болница на Китайска-
та академия по медицин-
ски науки и пекински ме-
дицински колеж проучва-
не стига до заключението, 
че отварата Цинфей пай-
ду може да намали с 50% 
смъртността при хоспита-
лизираните с COVID-19 па-
циенти, без да се увелича-
ва рискът от развитие на 

остри чернодробни или бъ-
бречни нарушения.

Резултатите от проучва-
нето бяха публикувани в 
края на мрат в списание-
то Phytomedicine.

Ръководителят на изсле-
дователския екип Ли Дзин 
каза пред Чайна дейли, че 
според националните насо-
ки за диагностиката и ле-
чението на COVID-19 Цин-
фей пайду е единствената 
комбинация от билки, коя-
то се препоръчва на всич-
ки пациенти – от леки-
те до критичните случаи. 
Тя съдържа десетки бил-
ки на традиционната ки-
тайска медицина, сред кои-
то ефедра, сладък корен и 
горчив бадем. Предполага 
се, че първоначалната ре-
цептата датира от динас-
тия Източна Хан (25 – 220).

Ректорът на Тиендзин-
ския университет по ки-
тайска медицина Джан Бо-
ли каза в интервю, че спо-
ред предварителните про-
учвания терапията действа 
основно върху белите дро-
бове, като същевременно 
защитава останалите ор-
гани от вируса, и в също-
то време може да спре ре-
пликациите му.

О
Ползата от традиционната медицина

Според Държавното 
управление за традицион-
на китайска медицина пре-
дишни проучвания вече са 
потвърдили, че билковите 
рецепти ефективно пре-
дотвратяват усложнения-
та при леките и умерени-
те случаи, но липсват до-
казателства за понижава-
нето на смъртността.

„Настоящото проучване 
е най-мащабното клинич-
но изследване на отвара-
та Цинфей пайду и откри-
тията предоставят мощни 

доказателства за ефектив-
ността й при спасяването 
на живота на пациентите 
с COVID-19“, заявиха от 
Управлението.

Към момента няма 
одобрено специфично ле-
чение за пациентите с 
COVID-19. По време на 
епидемията 92% от зара-
зените са били лекувани 
с традиционна китайска 
медицина, като степента 
на ефективност в провин-
ция Хубей достига 90%, 
се посочва в публикувана  

през юни Бяла книга.
Ли обясни, че новото из-

следване е ретроспектив-
но и се основава на реал-
ни случаи. „Ако в бъде-
ще е възможно да се про-
веде рандомизирано, сля-
по и плацебо контролира-
но клинично проучване, е 
възможно допълнително 
да се провери клинична-
та ефективност на лекарст-
вата на традиционната ки-
тайска медицина и прило-
жението им по света да се 
разшири“, добавят учените.

инджъ е китай- 
ското име на гъ-
бата, а рейши –  
японското. В пре- 
вод то означа-
ва „билка на ду-

ховната сила“. Гъбата е ва-
жно лечебно средство в ки-
тайската медицина от дъл-
бока древност. За първи 
път за нея се споменава в 
трактата „Хуанди нейдзин“. 
Там се говори за подмла-
дяващите и подобряващите 
живота свойства на гъба-
та. В Древен Китай импе-
раторите наредили със за-
кон, че всички гъби лин-
джъ са тяхна собственост и 
служат в полза на страна-
та и народа. В китайското 
изкуство линджъ е символ 
на добро здраве и безсмър-
тие. Ако някой ви подари 
картина, на която присъст-
ва и тази гъба, това е вид 
пожелание за дълголетие.

В „Енциклопедията на 
билките на Шън Нун“ са 
описани шест вида линджъ: 
червена, лилава, синьо-зе-
лена, жълта, бяла и черна. 
От тях още от древни вре-
мена се смята, че червена-
та е с най-ценни лечебни 
свойства. Считало се, че тя 
удължава и връща към жи-
вота. Линджъ била „магич-
на билка“. Съвременните 

изследвания на учените по-
казват, че основна състав-
ка на гъбата са германий 
и полизахаридите, както и 
органични киселини и три-
терпени, на които се дължи 
горчивият й вкус. Линджъ 
е богата на редица полез-
ни за организма вещества.

Тъй като линджъ е „ка-
призна“ и взискателна към 
околната среда гъба, в ди-
вата природа е трудно да 
се открие. Затова по прин-
цип на пазара се предла-
га култивираният й вари-
ант. Линджъ може да бъде 
открита прясна или суше-
на, на капсули, капки, екс-
тракт, гранули, тинктура.

 За какво помага  

 линджъ? 
1. Бори се с  

алергиите и астмата
Линджъ съдържа три-

терпени, вид ганодерични 
киселини, които се смята, 
че облекчават алергиите и 
хистаминовите реакции, 
свързани с астмата. Три-
терпените имат свойство-
то да понижават алергични-
те реакции поради начина, 
по който влияят на имун-
ната система, укрепват хра-
носмилането, предпазват 

Л

Линджъ – гъбата на дълголетието

обвивката на червата, об-
лекчават възпаленията, 
потискат освобождаване-
то на хистамин, подобряват 
снабдяването с кислород и 
функцията на черния дроб.

2. Противовъзпалително 
действие

Линджъ има противо-
възпалително действие и е 
използвана при някои паци-
енти с алцхаймер и сърдеч-
ни проблеми. Това се осно-
вава на идеята, че възпале-
нието играе роля във всяко 
от тези състояния.

3. Възстановява 
хормоналния баланс,  

бори се с диабета
Изследванията показ-

ват, че няколко от антиок-
сидантите и противовъзпа-
лителните вещества в гъба-
та линджъ променят начи-
на, по който нервната систе-
ма предава съобщенията до 

мозъка, подобрявайки реди-
ца функции на ендокрин-
ната и централната нерв-
на система, като в същото 
време възстановяват хор-
моналния баланс.
4. Лечение и превенция на 
онкологични заболявания
Ракът е едно от най-раз-

пространените и фатални 
заболявания, пред което е 
изправен светът. Изслед-
ванията на учените показ-
ват, че тритерпените в гъ-
бата линджъ имат способ-
ността да намаляват метас-
тазите на раковите клетки 
и да предотвратяват расте-
жа на туморите. Освен то-
ва друго изследване показ-
ва, че активните съставки 
в екстракта от линджъ от-
криват и неутрализират ра-
ковите клетки в тялото.

Някои китайски лекари 
препоръчват линджъ да се 
пие след отстраняването на 

раковите образувания. Пре-
ди това според тях тя мо-
же да има обратен ефект 
и да доведе до увеличава-
нето им.

5. Когнитивни  
нарушения

Неврологичните забо-
лявания също са една от 
най-болезнените и неразре-
шими тайни на здравето, а 
за когнитивните разстрой-
ства като болестта на Алц-
хаймер или Хънтингтън до 
момента няма лечение. Но 
изследванията показват, че 
екстракт от гъбата линджъ 
насърчава когнитивната ак-
тивност и има някои нев-
розащитни действия.
6. Високо кръвно налягане 

и холестерол
Хипертонията, или ви-

сокото кръвно налягане, е 
един от най-честите здра-
вословни проблеми в све-
та, а сърдечносъдовите за-
болявания и усложнения 
са сред основните причи-
ни за смъртта на милиони 
хора. Научните изследва-
ния доказват, че гъбата лин-
джъ подобрява притока на 
кръв към сърцето и пони-
жава кръвното налягане. Тя 
също намалява количество-
то кислород, консумирано 
от сърцето. Осен това екс-
трактът от някои части на 
гъбата може да намали ни-
вата на „лошия“ холестерол 
и да защити от удари и ин-
фаркти.

Рейши, линджъ или Ганодерма лицидиум е гъба от 
семейство Ganodermataceae. Тя се среща по целия свят, 
особено в районите със субтропичен и умерен климат.
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илмовият и телевизион-
ният фестивал в Шанхай 
тази година ще се про-
ведат между 6 и 20 юни. 
Организаторите съоб-
щиха и състава на жу-

рито за телевизионните награди на 
пресконференция за 27-ото издание 
на Шанхайския телевизионен фес-
тивал (STVF), организиран от Дър-
жавното управление за радио и те-
левизия, Китайската медийна гру-
па и шанхайското кметство.

Междувременно 24-тият между-
народен филмов фестивал в Шан-
хай (SIFF), под ръководството на 
Китайското управление за кино и 
организиран от Китайската медий-
на група и шанхайското кметство, 
е планиран за периода 11-20 юни.

Телевизионният  
фестивал

Общо 900 творби от 40 държави 
и региони са кандидатите за награ-
дите „Магнолия“ на STVF. Органи-
зационният комитет обяви пълния 
състав на журито, чийто председа-
тел ще бъде китайският режисьор 
Лиу Дзин. Той е натоварен със за-
дачата да избере най-добрите ки-
тайски и чуждестранни телевизи-
онни сериали, които ще се състе-
зават на фестивала. Други съдии, 
като японския документален про-
дуцент Кеничи Имамура и синга-
пурския анимационен продуцент 
Ли Дзинцай, също президенти на 
журита, ще решат победителите в 

Ф
проведе в портала на КМГ Shanghai 
International Media Port.

Понастоящем Шанхай ускорява 
превръщането си в глобален цен-
тър за производство на филмови и 
телевизионни продукции. Фести-
валът SIFF се очаква да помогне 
за придвижването на иновативно-
то и качествено развитие на град-
ската филмова индустрия. Програ-
мата за подкрепа на младите кино-
творци SIFF YOUNG X ще послу-
жи за откриването на нови талан-
ти, които ще бъдат представяни на 
влиятелни задгранични междуна-
родни кинофестивали и ще им бъ-
дат предоставени глобални филмо-
ви ресурси.

Филмовият пазар SIFF Market 
и телевизионният му вариант TV 
Market ще се проведат в хибридна 
форма - виртуални пазари с демон-
страции и преговори и транзакции 
за физическата платформа, казаха 
още организаторите.

Миналата година на фона на пан-
демията от COVID-19 SIFF използ-
ва иновациите и подобрените мер-
ки за безопасност, създавайки „Мо-
дела на Шанхай“ за провеждането 
на фестивали по целия свят.

Тази година фестивалът ще про-
дължи стриктното прилагане на съ-
ответните мерки на страната и гра-
да за превенция и контрол на епи-
демията, за да гарантира безопас-
ното и гладко провеждане на ме-
роприятието, съобщиха още орга-
низаторите.

Шанхайските филмов и телевизионен 
фестивал ще се проведат през юни

траната ще съ-
действа за из-
растването на 
средните и мал-
ките музеи и ще 
засили техния 

механизъм за иновации. 
Също така властите пред-
виждат да разширят музей-
ните колекции и да насър-
чат обществото да дарява 
колекционерски предмети.

До края на 2020 г. реги-
стрираните в Китай музеи 
наброяват 5788, като 1224 
от тях са на държавно рав-
нище. Средно по един нов 
музей е бил откриван на 
всеки два дни в страната в 
периода 2016 – 2020 г.

Скорошно проучване 
показва, че повечето ки-
тайци обичат да посеща-
ват музеи. 83,6% от допи-
таните китайски граждани 
са казала, че харесват да 
разглежда музеи, а 73,2% 
са споделили, че включват 

местни музейни институ-
ции в програмата си, ко-
гато пътуват до други мес-
та. Над 70% от общо 1516 
участници в допитването 
са посетили повече от шест 
музея, докато през 2015 г. 
в подобно проучване на в. 
China Youth Daily са били 
52%. Едва 2,7% от анкети-
раните са споделили, че не 
обичат да обикалят музеи. 
Запитани за факторите, на 
които се дължи растяща-
та популярност на музеи-
те в Китай, 66% от анке-
тираните вярват, че увели-
чаващият се интерес към 
културните и интелектуал-
ни продукти е естествено 
продължение на подобре-
ния жизнен стандарт. Дру-
ги фактори са популярни-
те телевизионни програми 
за културното наследство и 
музеологията, подобрено-
то кураторство на музеи-
те, широкото отразяване в 

С

Китай стимулира развитието на музеите

медиите и безплатният дос-
тъп до обществените музеи.

Що се отнася до настоя- 
щото развитие на музеите 
в Китай и по света, диги-
талните технологии и со-
циалните медии са спаси-
телен пояс за тях в епоха-
та след пандемията. 

Предизвикателство за 
музеите ще бъде как да 
установят отново връзка 
с публиката. Китайските 
музеи призоваха за инова-
тивни методи за проучва-
не и придвижване на но-
ви планове за справяне с 
предизвикателствата пред 
обществото, икономиката 

и околната среда. Акцент е 
поставен и на въпроса как 
да се регулират и подобря-
ват функциите на музеите и 
бъдещата им посока в кон-
текста на бързо променя-
щия се свят.

Равносметката показва, 
че музейният сектор в Ки-
тай има забележителни по-
стижения. Изградена е вече 
в общи линии модерна му-
зейна мрежа с богато мно-
гообразие от теми. През 
2020 г., въпреки предизви-
кателствата на пандемия-
та, китайските музеи са ус-
пели да организират 29 000 
изложби и около 225 000 

мероприятия, привличай-
ки 540 милиона посетите-
ли и милионна публика он-
лайн.  На тематичен форум 
за Международния ден на 
музеите тази година е би-
ло обсъдено и развитието 
на музейните институции 
в новата ера. По повод на 
събитието са проведени се-
рия мероприятия като „Но-
вият 5G живот на музея“, 
„Награди Златен микрофон 
за онлайн интеракция с му-
зеи“, телевизионната про-
грама „Конкурс за нацио-
нални съкровища“ и др.

съответните категории.
Тази година организаторите на 

Шанхайския телевизионен фести-
вал, съгласувано с телевизионния 
канал SMG, ще излъчат 80 епизо-
да на 20 отличени сериала от це-
лия свят.
Акценти от 24-тия шанхайски 

кинофестивал
Продажбата на билети за Шан-

хайския международен филмов фес-
тивал (SIFF) ще започне на 5 юни, 
съобщиха организаторите. Общо 40 
кина в града са били специално се-
лектирани за прожекцията на фил-
ми от фестивала.

Тази година специалният сегмент 
Седмица на киното „Един пояс, 

един път“ ще покаже поредица от 
филми, препоръчани от Филмовия 
алианс „Един пояс, един път“.

SIFF ще продължи също да на-
сърчава сътрудничеството между 
кино и телевизионните институции 
в района на делтата на река Янд-
зъ, за да придвижи координирано-
то културно развитие.

Един от акцентите на тазго-
дишния кинофестивал в Шанхай е 
SIFFORUM, който организира сре-
ща на върха за китайската филмо-
ва индустрия, на която се очаква 
да бъде обсъдено висококачестве-
ното развитие на сектора в стра-
ната. Друга част от форума е „Ве-
чер на китайското кино и телеви-
зия“ към Glorious 2021, която ще се 

Китай планира да обедини усилията си в стимулирането 
на висококачественото развитие на музейния сектор, 
за да се превърне в страна с музеи на топ равнище до 
2035 г., се посочва в насоки, публикувани миналата 
седмица.
В документа, съставен от девет отдела, сред които 
Държавната администрация по културното наследство, 
Китай планира да осъвремени и надгради 10 до 15 
музея, превръщайки ги в музеи на световно ниво, но с 
китайски характеристики.
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

сПорт

вездата на Гол-
дън Стейн Стеф 
Къри е един от 
най-безмилостни-
те снайперисти и 
дрибльори в съ-

временната история на 
НБА. Не са много неща-
та в баскетбола, които мо-
гат да впечатлят истински 
двукратния MVP на лигата. 
Въпреки това едно 13-го-
дишно китайско момче на 
име Джан Джачен успя да 
го стори.

Джан губи дясната си 
ръка, когато е само на пет 
в резултат на тежък инци-
дент, но това не му пречи 
да играе любимата си иг-
ра. И го прави брилянтно. 
Къри остана изумен от ви-
деото в китайската социал-
на мрежа с изпълнения на 
Джан Джачен. Шесткрат-
ният участник в Мача на 
звездите записа послание и 
помоли потребителите на 
мрежата да намерят конта-
ктите на младия играч. Ви-
деоклиповете са гледани от 
повече от 50 милиона и са 
се превърнаха в хитове на 
социалните мрежи. 

Репортери се втурнаха 
в дома на Джан, разполо-
жен в малко градче на око-
ло 200 километра от Гуан-
джоу, заснемайки хлапето 
като най-известния спор-
тист в света. „Не искам да 
привличам толкова внима-
ние. Прекаленото излага-
не в медиите не е от пол-
за за него“, каза бащата на 
Джан, който отказа десет-
ки заявки за интервю.

„Кое е това дете? По-
могнете ми да го намеря! 
Пич, искам само да ти ка-
жа, че ти си въплъщение 
на вдъхновението. Не при-
емаш „не“ за отговор. На-
мерил си начин да надви-
еш самия себе си, да излез-
еш на баскетболното игри-
ще и да покажеш на хора-
та колко важна е играта за 
теб. Просто е невероятно да 
те гледам. Продължавай да 
вдъхновяваш всички, кои-
то те гледат“, заяви Къри.

Джан е живо доказател-
ство, че дори най-големите 
проблеми в живота могат 
да бъдат преодолени. Всич-
ко опира до упорития труд, 
постоянството и непоколе-
бимостта. Джачен не само 
има перфектен дрибъл, но 
и стрелбата му е впечатля-
ваща. Китайското момче 
наистина е преодоляло до 
съвършенство липсата на 
единия си крайник.

Посланието на Къри 
достигна до Джан и той му 
отговори. „Здрасти, Къри. 

Страницата подготви  
Гаврил ГАВРИЛОВ

Джан Джачен – китайското момче, 
което изуми звезди от НБА

З

Дори не разбрах, че той е 
само с една ръка, когато 
за първи път гледах него-
ви клипове“, пишат често 
потребителите под видеата 
на Джачен. Всъщност все-
ки може да се увери, че за 
13-годишното дете не съ-
ществуват ограничения. Та-
ка динамично се движи и 
толкова уверено контроли-
ра топката, че трудно мо-
же да се разбере за физи-
ческите проблеми, които 
има Джан. Уменията му на 
игрището затрудняват все-
ки съперник, дори и значи-
телно по-големи на възраст 
състезатели.

Джан мечтае да стане 
професионален баскетбо-
лист. И това негово наме-
рение трябва да се приема 
абсолютно сериозно, ка-
то се има предвид несло-
мимия му характер. Лип-
сата на една ръка в слу-
чая е само подробност. От 
незначителните. „Мечта-
та ми е да бъда професи-
онален баскетболист един 
ден“, каза Джан с блестя-
щите си очи. - Откажете 
се или опитайте, аз изби-
рам второто.“

Джан Джачен вече тре-
нира в юношеския тим в 
Гуандун и бе приет за уче-
ник в спортното училище 
в Юнфу, съобщиха мест-
ните медии. „Това е дете 
с голяма мечта. Надяваме 
се, че ще порасне и ще ста-
не по-силен, без да се от-
клонява от любовта си към 
баскетбола“, сигурни са от 
Гуандун.

Идолът на Джан Джачен е Юй Цзянлян

Той е просто феноменален, възкликна 
един от най-добрите снайперисти и 
дрибльори в баскетболната асоциация 
Стеф Къри 

Аз съм ти голям фен. Каз-
вам се Джан Джачен. На-
истина много те харесвам. 
Не си сред най-големите 
играчи като габарити в 
НБА, но постигна големи 
успехи. Много ти се възхи-
щавам“, написа Джан.

13-годишният талант е 
роден в Гуандун в Южен 
Китай. Дълго време той ос-
тава непознат за широка-
та публика, но постепенно 
клиповете с невероятните 
му трикове с топка придо-
биха популярност в социал-
ните мрежи. Джан изглеж-
да много уверен на игри-
щето дори срещу по-висо-
ки и физически силни бас-
кетболисти от него. Гени-
ят му бе оценен от звез-
дите на китайския баскет-
бол и Джан бе поканен да 
присъства на тренировки 
и мачове на шампионите 
в местното първенство от 
Гуандун Флаин Тайгърс. 

Клубът на „Южните ти-
гри“ сбъдна една от го-
лемите мечти на таланта. 
„Никога не съм виждал де-
те да играе баскетбол по-
добре от него“, казва Джу 
Фаню, бившият играч на 
китайския национален от-
бор, сега генерален мени-
джър на Гуандун.

13-годишният баскетбо-
лист показа уменията си с 
увереност, като се изпра-
ви сам срещу една от го-
лемите звезди на Гуандун 
Сю Цзе и пред някои от 
най-добрите играчи в стра-
ната, включително своя 
идол, водещия реализатор 
на баскетболната лига на 
Китай за всички времена 
Юй Цзянлян. „Сърцето е 
най-силната част на тялото. 
Загуби дясната си ръка, но 
имаш най-добрата лява. Ти 
си истинска звезда в този 
спорт“, каза бившия играч 
от НБА, трикратен шам-
пион на Китай и деветкра-
тен участник в KBA All-Star 

Game, Юй Цзянлян. 
„Той показа своите со-

лидни основи и добър фи-
зически баланс. Надявам 
се, че Джан може да про-
дължи и да се наслаждава 
на спорта“, отбеляза тре-
ньорът на Гуандун Ду Фен.

Любимият играч на 
младия баскетболист е 
Къри Ървинг от Бруклин 
Нетс. Къри се смята за ели-
тен дрибльор и е сочен за 
най-добрият в боравенето 
с топката сред всички звез-
ди на НБА. Снимката на 
Къри е профилна на мом-
чето в акаунтите в социал-
ните мрежи.

Джачен, Ървинг и Къри 
определено биха имали за 
какво да си поговорят. А 
Стеф вече обеща на ки-
тайския суперталант да 
организира подобна сре-
ща, когато коронавирус-
ната пандемия отмине и 
отново може да се пътува 
свободно.

„Просто изумително! 

Уменията на Джан Джачен затрудняват всеки съперник,  
дори и значително по-големи на възраст състезатели
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Нанкин приклю-
чиха тридневни-
те културни съ-
бития, с кои-
то бе отбеляза-
на 40-годишни-

ната от приятелството на 
града с италианския град 
Флоренция. Бяха органи-
зирани различни култур-
ни прояви – китайско-ита-
лиански панаир на храна-
та, модно шоу и музикален 
фестивал. Концерти изне-
соха италианската поп-рок 
група I Tappeti Volanti и поп 
певицата Алесия.

„През последните 40 го-
дини Нанкин и Флоренция 
засилиха обмена и сътруд-
ничеството, а приятелство-
то се оказа силно, особе-
но по време на борбата 
срещу пандемията“, каза 
в словото си Хан Лимин, 
шеф на партията в Нан-
кин. „Бихме искали да раз-
ширим сътрудничеството с 

В

каЛейдоскоП

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. Позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Д

Рядка кафява панда 
беше забелязана в 
провинция Шънси

Красотата на езерото Ямдрокцо в Тибет
Ямдрокцо е едно от трите свещени езера в Тибет.  
През лятото пейзажите около езерото са изключително 
красиви и привличат много туристи.

Снимка Синхуа

Град Харбин: 
Детско влакче 
сред море от 
цветя
В североизточния 
град Харбин 
влакчето в 
Детския парк 
възобнови 
дейността си. То 
пресича морето 
от цъфнали 
дървета в парка. 
Линията е открита 
през 1956 г. и 
е с дължина от 
2 км. Влакчето 
е запечатало 
детските спомени 
на поколения 
местни жители 
и привлича не 
само децата, но и 
много възрастни 
фенове.

Флоренция в области като 
биомедицината, културно-
то наследство и високите 
технологии и да съживим 
съвместно културната и ту-
ристическата индустрия“.

Посланикът на Ита-
лия в Китай Лука Фера-
ри подчерта, че отноше-
нията между Флоренция 
и Нанкин са важна част от 

приятелството между две-
те страни. „Италия е све-
товен лидер в областта на 
машините, биомедицината, 
луксозните стоки, дизайна, 
селскостопанските храни и 
други области. Очакваме с 
нетърпение да реализираме 
повече сътрудничество по 
проекти с китайски парт-
ньори в Нанкин“.

бдула Юмур от 
град Турфан в 
Синдзян е пред-
ставител на по-
колението, роде-
но след 1995 г. Той 

е второ поколение земеде-
лец. Абдула завършва ко-
леж през 2015 г., след което 
решава да пътува из стра-
ната. В градовете Ханджоу 
и Чанша добива познания 
по електронна търговия.

Вдъхновен от сферата, 
решава да стартира бизнес 
в родния си край. 

„Чрез онлайн платфор-
мите нашето грозде ще се 
продава на по-добра цена, 
а потребителите ще полу-
чават повече промоции“,  
смята той. През 2017 г. Аб-
дула се завръща в родния 
си град, където създава 
своя компания за продажба 

А
Млад предприемач от Синдзян

на местни продукти онлайн 
и офлайн. 

През 2020 г. продажби-
те на компанията надви-
шиха 10 милиона юана. На 

базата на модела „компа-
ния + кооперация + дома-
кинства“ в компанията му 
са включени вече повече от 
120 семейства.

Приятелството между 
Нанкин и Флоренция

ива кафява пан-
да беше засне-
та в планината 
Цинлиншан, 
северозападна-
та провинция 

Шънси. Изключително ред-
кият подвид на гигантската 
панда се забелязва за десе-
ти път в района.

Според местното упра-
вление на Националния 
парк на гигантската пан-
да кафявата панда е била 
заснета с инфрачервена ка-
мера на 16 април близо до 
устието на река Таър в око-
лия Джоуджъ, на 2088 м  

надморска височина, и от-
ново от друга камера в съ-
щия район на 1958 м ви-
сочина, на 30 април.

Първата кафява панда в 
света е открита през 1985 
г. в планината Цинлин-
шан. Всички досегашни 
фотографии на диви кафя-
ви панди са заснети в то-
зи район. Експертите каз-
ват, че теориите за произ-
хода на кафявата панда са 
много, като например ге-
нетични мутации и атави-
зъм. И до днес конкретни-
ят произход на подвида не 
е установен.


